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Výbory, rady, komise

1. Rada oblasti (do roku 2014)
Duchovenští členové 

Procházka Petr (předseda)

Eberle Zdeněk (místopředseda)

Hradský Pavel
Laičtí členové 

	 Harbáček Jan

	 Chlupáčková Martina

	 Vaďura Petr

2. Pomocné orgány Rady oblasti:
Kancelář ústředí

  Šimandlová Renata (vedoucí, tajemník Rady oblasti)
Komise pro finance a církevní majetek

  Frolík Jan

	 	 Harbáček Jan

  Navara Petr

	 	 Procházka Jan
Správa budov

  Procházka Jan (ředitel, tajemník Rady oblasti)
Půjčky na údržbu budov

  Frolík Jan (administrátor PÚB)

  Navara Petr (externí poradce)
Misijní koordinátorka

	 	 Křížová Jana (tajemnice Rady oblasti)
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	 Diakonie
	 	 Hrubý Ctirad (ředitel, tajemník Rady oblasti))

Institut vzdělávání
  Procházková Ivana (zástupkyně ředitele, tajemnice Rady oblasti) 

Koordinátorka pro práci sester

  Mrázková Dana
Hospodářská komise

  Procházka Jan (ředitel, tajemník Rady oblasti)
Inventarizační komise

  Procházka Jan (předseda)

  Neužil Zdeněk

Do roku 2016:

3. Sekretariát Oblastní konference:
Křížová Jana (sekretářka)

  Wittner Pavel

4. Výbor nominační
  Křížová Jana (předsedkyně)

  Harbáček Jan

5. Komise pro církev a společnost
  Daněčková Jana (předsedkyně)

  Brož Zdeněk

  Klička Miroslav

	 	 Lang Martin

	 	 Mikulička Roland

6. Komise pro sociální práci
  Gärtner Filip (předseda)
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  Brož Zdeněk

  Novák Richard

  Procházková Alena

  Suchomel Přemysl

	 	 Thál Josef

  Hrubý Ctirad (ředitel Diakonie)

7. Komise pro evangelizaci a domácí misii
  Kuchynka Pavel (předseda)
  Čech Vítězslav

  Červeňák Josef

  Kantor Jiří

  Kim Grace

  Neužil Zdeněk

  Novák Richard

  Škaloud Radomír

8. Komise pro práci s dětmi a dorostem
  Wittner Pavel (předseda)

  Buchtová Jitka

	 	 Červeňáková Michaela

  Hradský Pavel

  Jandovský Filip

	 	 Kytková Andrea

  Procházková Ivana

  Šimek Jiří

	 	 Švehla Martin
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9. Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými
  Novák Richard (předseda)

	 	 Neužil Zdeněk

	 	 Švehla Martin

  Mrázek Milan (předseda AMM)

10. Komise pro řád církve (česká část VK)
  Procházka Petr

11. Komise pro liturgii (česká část VK)
  Procházka Petr (předseda)

  Eberle Zdeněk

  Kantor Jiří

  Křížová Jana

  Mlejnecký Jiří

  Procházková Alena
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Seznam členů s prezencí
Duchovenští členové dopoledne odpoledne

1 Brož Zdeněk, lokální kazatel  / /
2 Červeňák Josef, farář / /

 � Daněčková Jana, farářka / /
4 Eberle Zdeněk, farář / /

 � Gärtner Filip, diakon na zkoušku / /
 � Hottmar Daniel, lokální kazatel / /
 � Hradský Pavel, farář / /
 � Jandovský Filip, farář / /

9 Kostka Michal, farář / /
10 Křížová Jana, kazatelka o /
11 Kuchynka Pavel, farář / /
12 Novák Richard, farář / /
1� Mrázek Milan, kazatel / /
14 Procházka Petr, superintendent / /
1� Procházková Alena, farářka / /
1� Procházková Ivana, farářka / /
1� Zajíc Jan, farář / /
1� Špirko Petr, farář – bez hlasovacího práva / /
19 McKinnon-Young Michelle, farářka – bez hlasovacího práva o/o
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Laičtí členové dopoledne odpoledne
20 Holuša Ondřej, Brno / /
21 Hrubý Ctirad, Jihlava, náhr. / /
22 Michalica David, Jihlava / /

 2� Lang Martin, Litoměřice / /
24 Kostka Tomáš, Mikulov na Moravě / /
2� Wittner Pavel, Plzeň 1-Lochotín náhr. / /
2� Klička Miroslav, Plzeň 3-Husova / /
2� Červeňák Daniel, Praha 2-Nové Město / /
2� Jindrová Bronislava, Praha 2-Nové Město / /
29 Černý Jiří, Praha 9-Horní Počernice / /

 �0 Opočenský Bohumil, Praha 10-Strašnice / /
 �1 Hečko Petr, Protivín / / 
 �2 Trávníček Tomáš, Slaný/Kladno. / /
 �� Mlejnecký Jiří, Tachov / /
 �4 Hule Marcel, Třeboň / /
 �� Harbáček Jan, člen RO / /
 �� Stoy Petr, člen RO o o
 �� Forejt Jakub, člen RO o o
 �� Kostka Tomáš, zástupce AMM

  Celkem hlasů 32 33 
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Program
Sobota 21. 4. 2012

9:00–9:30 Příjezdy 
9:30 Bohoslužba (Alena Procházková)
10:00 Zahájení konference 
  - Prezence 
  - Volba skrutátorů 
  - Schválení Protokolu OK 2011 
  - Zpráva superintendenta, zpráva za Radu oblasti 
  - Zpráva kanceláře Rady oblasti 
  - Zpráva Správy budov
  - Zpráva za Fond údržby budov
  - Zpráva Diakonie 
  - Výroční zpráva MS Brána 
  - Komise pro církev a společnost 
  - Komise pro média a internet 
  - Komise pro práci s dětmi 
  - Komise pro práci s dorostem 
  - Komise pro práci s mládeží 
  - Práce sester 
  - Komise pro evangelizaci, zakládání sborů a obnovu sborů 
  - Komise pro ekumenu 
  - Komise pro Řád církve 
  - Komise pro liturgii 
  - Komise pro hudbu a zpěv 
  - Nominační výbor. 
   - Ustavení výborů, volby členů
   - Volby členů RO
  - Informace z Metodistického semináře
  - Zpráva misijní koordinátorky 
  - Strategie církve
  - Zprávy ze sborů (delegáti)

17:30   Bohoslužba s VP (Petr Procházka) 
12:30-13:30 	 Přestávka na oběd



OK 21. 4. 2012 Praha 2     11 

Zápis jednání – dopoledne
1.1. Bohoslužba

Sestra farářka Alena Procházková: Hospodinova milosrdenství je plná země.
Čtení Ž 33, Ef 1, písně, modlitby

1.2.  Skrutátoři a program
Jako skrutátoři byli zvoleni Petr Špirko, Ondřej Holuša, Bronislava Jindro-

vá.
Program byl schválen 30 hlasy.

1.3. Protokol 30. OK v lednu 2011
Pro přijetí: 31

1.4. Protokol 31. OK v květnu 2011
Pro přijetí: 31

1.5. Zpráva superintendenta – příloha č. 1
Pro přijetí: 31

1.6. Zpráva za kancelář – příloha č. 2
Bratr superintendent: Do 2. 5. 2012 posílejte připomínky, pokud čísla v tabul-

kách neodpovídají vašim záznamům.
Pro přijetí: 30

1.7.  Zpráva o kontrole účetnictví (příloha č. 3) a revizní zpráva (příloha 
č. 4)

Sestra Renata Šimandlová: Účetní závěrku mám u sebe, můžu předložit 
k nahlédnutí.

Vzato na vědomí.
1.8. Zpráva za Správu budov – příloha č. 5

Pro přijetí: 32
1.9. Zpráva o stavu Fondu údržby budov – příloha č. 6

Bratr Jan Frolík: Od doby zápisu došlo k auditu. Auditorka doporučila nepouží-
vat název Fond – podléhalo by to jinému režimu zdanění atp. Název bude PÚB 
– Půjčky na údržby budov. Fond funguje, farnosti uložily víc, než bylo jejich 
povinností.

Pro přijetí zprávy včetně změny názvu: 32
1.10.Zpráva Diakonie – příloha č. 7

Pro přijetí: 32
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1.11. Výroční zpráva misijního střediska Brána – příloha č. 8
Bratr superintendent: Staršovstvo sboru Praha 10 mi poslalo návrh na řeše-

ní, dostane to Rada oblasti. Děkuji přítomným zástupcům za vypracování 
materiálu. 

Pro přijetí: 32
1.12.Zpráva Komise pro církev a společnost – příloha č. 9

Byla vzata na vědomí.
1.13.Zpráva Komise pro internet a média – příloha č. 10

Pro přijetí: 32
1.14.Zpráva Komise pro práci s dětmi – příloha č. 11

Sestra farářka Ivana Procházková: Vstoupili jsme do jednání s Odborem pro 
práci s dětmi ČCE o vzdělávacím kurzu pro pracovníky s dětmi. Synodní rada 
jmenovala komisi, která má na starosti přípravu kurzu – kombinaci kontaktního 
studia se samostudiem přes Moodle. Je naplánován na 2 roky, studovat se bude 
několik modulů. Za naši církev jsme členy komise já a bratr Wittner. Kurz je 
tedy tvořen ČCE a ECM, ale bude otevřen dalším církvím, studentům i vyučují-
cím. Úkolem komise je vypracovat studijní plán a oslovit vyučující. Vzdělávání 
by mělo být pro řadové besídkáře. Kurz by mohl být spuštěn od ledna 2013. 
Jakmile budou propagační materiály, oslovíme vás a požádáme, abyste o tom 
ve farnostech mluvili a pomohli pracovníkům s cestovným. 

Bratr farář Jan Zajíc: Alternativou je Dětská misie nebo Tim 22.
Sestra farářka Ivana Procházková: Nedělali bychom další vzdělávací kurz, 

pokud bychom nevěděli, že je o něj zájem. Kurzy Tim 22 jsou elementární. 
Tento dvouletý kurz je další možnost vzdělávání.

Bratr farář Richard Novák: Myslel jsem na nutnost mít pověření k výkonu 
sociálně právní ochrany.

Bratr Pavel Wittner: Besídkáři ani pracovníci kroužků, kam jsou přiváděny děti 
svými rodiči, to nepotřebují. Jedná se o opatření ze strany státu pro pracovníky 
akcí (např. klubů) pro neorganizovanou mládež nebo děti ze sídliště.

Pro přijetí: 32
1.15.Zpráva Komise pro práci s dorostem – příloha č. 12

Pro přijetí: 30
1.16.Zpráva za Metodistický seminář – příloha č. 13

Sestra farářka Ivana Procházková: Pokud víte, že někdo z vašich farníků půjde 
studovat na VŠ do Prahy, prosím řekněte mu o možnosti ubytování v Semináři 
– je nově zařízený, je tam přátelské podpůrné prostředí. 

Pro přijetí: 32
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1.17.Blok informací
1.18.Zpráva za AMM a Komisi pro práci s mládeží – příloha č. 14

Pro přijetí: 32
1.19.Zpráva za oblast práce žen – příloha č. 15

Sestra farářka Jana Daněčková: Jedna věc je koordinátorství a druhá věc je, 
zdali mít organizátorskou práci, když není zájem o setkání. Máte-li na sborech 
ženy, sestry, které by se chtěly scházet, dejte jim to vědět. 

Bratr superintendent: Práce sester probíhá v jiných zemích naší Centrální kon-
ference, u nás se zatím tato služba neujala.

Sestra farářka Alena Procházková: Jde o problém starý 40 let.
Zpráva vzata na vědomí.

1.20.Zpráva Komise pro evangelizaci, zakládání sborů a obnovu sborů 
– příloha č. 16

Bratr superintendent: Návrhy z komise budou probrané v rámci zprávy nomi-
načního výboru.

Pro přijetí: 32
1.21.Zpráva o zastupování v ekumenických komisích – příloha č. 17

Bratr farář Josef Červeňák: Komise pro ekumenismus dostala za úkol praco-
vat na stanovách a na výhledu společné ekumenické práce v ČR. Byl bych rád, 
kdybychom se zamýšleli nad doporučeními – výstupy. 

Pro přijetí: 32
1.22.Zpráva Komise pro Řád církve – příloha č. 18

Pro přijetí: 32
1.23.Zpráva Komise pro liturgii – příloha č. 19

Sestra farářka Alena Procházková: Pokud používáte liturgie, prosíme o při-
pomínky.

Pro přijetí: 32
1.24.Zpráva Komise pro hudbu a zpěv – příloha č. 20

Zpráva vzata na vědomí.
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Zápis jednání – odpoledne
2.1. Informace o metodistickém festivalu

Sestra Alena Šebková: Za týden se bude rozhodovat o konání festi-
valu v Krakově, je třeba minimálně 500 účastníků. Můžete se hlásit na 
www.methodistfestival.eu , odkaz je i na webových stránkách www.umc.cz .
2.2. Nominace, volby – Zpráva Nominačního výboru v příloze č. 21

Bratr superintendent: Oblastní vedoucí laiků je volen Výroční konferencí. OK 
může navrhnout kandidáta, ale volí ho VK. 

Návrh délky funkčního období Rady oblasti
Bratr superintendent: Já navrhuji na 2 roky – důvodem je to, že pro členy RO 

je to méně zavazující. 
Bratr farář Josef Červeňák: Pokud bude nová Rada za dva roky, začne zase 

práce od začátku. Jsme stabilizovaná církev, jsem pro čtyři roky, což vyplývá 
z Řádu.

Sestra farářka Ivana Procházková: Vyjadřovali se někteří navrhovaní kandidáti 
k délce?

Sestra kazatelka Jana Křížová: Ano, někteří svoji kandidaturu podmiňovali 
dvěma lety.

Bratr superintendent: Návrh je na dvouleté období.
Pro: 22, schváleno.

Počet členů Rady oblasti
Návrh je 3 duchovní a 3 laici.
Pro: �2.

Navržení členové Rady oblasti
Duchovní: Zdeněk Eberle, Pavel Hradský, Richard Novák
Laici: Jan Harbáček (Praha 2), Martina Chlupáčková (Jihlava), Bronislava 

Jindrová (Praha 2), Vladimír Perman (Vimperk), Petr Vaďura (Tachov)
Bratr David Michalica: Mohli by se v budoucnosti kandidáti představit?
Sestra kazatelka Jana Křížová: Představím je i nyní.
Bratr superintendent: Bratr Jan Zajíc je ochoten kandidovat jako náhradník.
Návrh volby členů RO přerušen volbou kandidáta na oblastního vedou-

cího laiků.
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Bratr Pavel Wittner: Navrhuji před hlasováním o členech RO nominovat pro 
Výroční konferenci oblastního vedoucího laiků.

Sestra farářka Ivana Procházková: Podporuji tento návrh.
Bratr farář Josef Červeňák: Jsem pro tajnou volbu, bude to i více vypovídající 

pro navrženého kandidáta.
Proběhla tajná volba. Výroční konferenci je navržen oblastní vedoucí laiků 

Jan Harbáček.
Zvolen. Pro: 30.
Pokračování volby členů RO
Bratr superintendent: Nejprve volíme Radu. Ke zvolení Rady je třeba 17 hlasů.

2.3. Zpráva misijní koordinátorky – příloha č. 22
Sestra kazatelka Jana Křížová: Projekt In Mission Together započatý v naší 

republice byl inspirací i pro další země. Naším úkolem jako koordinátorů je 
zdůrazňovat, že oba partneři přispívají ke spolupráci rovným dílem – ne ve 
financích, ale obecně. Pro Boží království jsou důležitější vztahy, jejich výrazem 
jsou peníze. Přemýšlejte, čím můžete přispět – svědectvím, nasazením.

V agentuře GBGM kladou důraz na to, aby americké týmy nevytvářely závis-
lost, ale abychom byli spolupracující církví. Bylo by dobré, kdyby přílohy 50-50 
byly součástí Protokolu.

Pro přijetí: 28.
2.4. Pokračování voleb

Volby členů Rady oblasti
Duchovenští členové
Zdeněk Eberle 26 – zvolen
Pavel Hradský 27 – zvolen
Richard Novák 9

Laici
Jan Harbáček 28 – zvolen
Martina Chlupáčková 29 – zvolena
Petr Vaďura 18 – zvolen
Vladimír Perman 10
Bronislava Jindrová 11
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Volba náhradních členů RO
Náhradník za duchovenské: Jan Zajíc.
Pro: �2

Náhradníci za laiky: 
Bronislava Jindrová: 23 – zvolena
Vladimír Perman: 9

Volba místopředsedy RO
Bratr superintendent: Navrhuji bratra Eberle.
Bratr Jan Harbáček: Podporuji.
Zvolen bratr Zdeněk Eberle.
Pro: �1

Ustavení výborů – dle zprávy Nominačního výboru
Sekretariát OK
Duchovní: Jana Křížová
Laici: Pavel Wittner
Pro: ��

Nominační výbor
Duchovní: předsedkyně Jana Křížová
Laici: Jan Harbáček
Pro: ��

Komise církev a společnost
Duchovní: předsedkyně Jana Daněčková, Zdeněk Brož
Laici: Martin Lang (Litoměřice), Miroslav Klička (Plzeň Maranatha), Roland-

Mikulička (Znojmo)
Pro: ��
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Komise pro sociální práci
Duchovní: Alena Procházková, Filip Gärtner, Richard Novák, Zdeněk Brož
Laici: Josef Thál, Přemysl Suchomel
Ředitel diakonie: Ctirad Hrubý

Bratr superintendent: Kdo by se mohl ujmout předsednictví?
Bratr Ctirad Hrubý: Navrhuji Alenu Procházkovou.
Sestra farářka Alenu Procházková: V žádném případě.
Bratr farář Richard Novák: Navrhuji bratra Gärtnera.
Předsedou zvolen bratr Filip Gärtner.
Pro: ��

Komise pro misii
Zahraniční misie – komunikace, podpora, spolupráce, dozor (osoby vyslané
ECM v ČR).
Domácí misie – komunikace, podpora, spolupráce, dozor (osoby podporované 

ECM v ČR v domácí misii).
Zakládání nových sborů – podpora a spolupráce (ESUMC v Praze, Sedlčany, 

Znojmo)
Duchovní: předseda Richard Novák
Laici: Vítězslav Čech (Plzeň Maranatha)
Bratr superintendent: Evangelizační výbor navrhuje, abychom neustavovali 

Komisi pro misii. Oblasti zahraniční misie a zakládání nových sborů by byly 
v kompetenci RO. Oblast domácí misie by byla součástí evangelizačního výbo-
ru.

Pro tento návrh: 32
Komise neustavena.

Komise pro evangelizaci
Duchovní: předseda Pavel Kuchynka, Richard Novák, Josef Červeňák
Lokalizovaný kazatel: Radomír Škaloud
Laici: Zdeněk Neužil, Jiří Kantor, Grace Kim 
Pro: ��
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Sestra kazatelka Jana Křížová: Uvítala bych, aby i nominace z výborů byly 
předloženy Nominačnímu výboru, aby to mohl zahrnout do své zprávy. 

Bratr farář Josef Červeňák: Našli jsme společný termín s laickými členy až 
týden před OK. Omlouváme se.

Bratr David Michalica: Viděl bych v komisi rád bratra Zajíce.
Bratr farář Jan Zajíc: Rád se nechám na setkání pozvat, ale být členem odmí-

tám. 

Komise pro liturgii (česká část VK)
Duchovní: předseda Petr Procházka, Zdeněk Eberle, Alena Procházková, Jana 

Křížová
Laici: Kristýna Kupfová, Jiří Mlejnecký (Tachov), Jiří Kantor (Plzeň 1)
Pro: ��

Komise pro práci s dětmi a dorostem
Duchovní: Filip Jandovský, Ivana Procházková, Pavel Hradský
Laici: předseda Pavel Wittner (Plzeň Lochotín), Jitka Buchtová (Jihlava), 

Michaela Červeňáková (Praha 2), Andrea Kytková (Praha 2), Jiří Šimek (Jab-
lonné), Martin Švehla (Praha Horní Počernice)

Pro: ��

Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými
Duchovní: ?
Laici: Zdeněk Neužil, Martin Švehla
Předseda AMM: Milan Mrázek, z titulu funkce
Bratr superintendent: Komise by měla dávat předsedovi AMM zpětnou vazbu. 

Byl by někdo z duchovních ochotný do této komise jít?
Bratr farář Richard Novák: Ano, jsem ochoten.
Bratr superintendent:  Bratr Novák by tedy byl předseda.
Pro: ��

Komise pro Řád církve (Česká část)
Duchovní: Petr Procházka
Pro: ��
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Institut vzdělávání (Česká část)
Ivana Procházková, zástupce ředitele pro Českou oblast (pověřuje biskup)
Filip Jandovský, Jana Daněčková
Bratr farář Josef Červeňák: Jestli se nemýlím, tak podle statutu si ředitel 

Institutu členy povolává. Mohli bychom to dát jako doporučení.
Pro: ��

Koordinátorka pro práci sester
Dana Mrázková (pověření RO)

Bratr superintendent: Svěříme tuto oblast pod Radu oblasti.
Sestra kazatelka Jana Křížová: Podle mého názoru by bylo dobré, aby muži 

založili organizaci metodistických mužů. 

Návrh neustavovat:
Komise pro média a internet (v kompetenci RO)
Komise pro teologii, studium a vzdělávání (v kompetenci Institutu vzdělá-

vání)
Komise pro ekumenu (v kompetenci RO)
Komise pro hudbu a zpěv (v kompetenci RO)
Komise pro partnerství v misii (v kompetenci misijní koordinátorky a RO)

Pro Výroční konferenci navrhujeme ustavit:
1. Sekretariát
2. Výbory disciplinární
3. Komise pro ordinované služby
4. Institut vzdělávání
5. Nominační výbor
6. Komise pro liturgii 
7. Komise pro Řád církve 
a jmenovat do nich členy odpovídajících útvarů z oblastí.

Pro všchny tři návrhy: 33
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2.5. Strategie církve – příloha č. 23
Bratr superintendent: Předložili jsme materiál Strategie pro řešení finančních 

záležitostí ECM spojených se změnou státní podpory. Byl sestaven mnou, bratrem 
biskupem a mnohými dalšími (faráři, staršovstva), kteří ho připomínkovali. Byli 
bychom rádi, aby tento návrh získal všeobecnou podporu nejen mezi delegáty, ale 
v celé církvi. Proto nechceme nic uspěchat. Dnes nebudeme o tomto dokumentu 
hlasovat. Využijme čas do další Oblastní konference na propagaci a vysvětlení 
všech kroků souvisejících s odlukou církve – stát.

Proběhla prezentace v Power Pointu.
Bratr farář Zdeněk Eberle: Co byste potřebovali k tomu, aby se to dostalo do 

sborů? Vědí o Strategii členové staršovstev?
Bratr farář Richard Novák: Ne všichni. 
Bratr David Michalica: Dokument vyžaduje ústní presentaci. Ale pokud zazně-

lo, že je to pracovní materiál, který bude navazovat na rozhodnutí vlády atp., 
znamená to pro mne vnitřní uklidnění, že materiál bude doznávat určitých změn. 
Ve vztahu k malým sborům je to na ostří nože. Tento materiál je B, chybí mi A. 
Jaká je strategie církve ne vzhledem k financím, ale k misii? 

Bratr farář Josef Červeňák: Vládní návrh zákona má 65 stránek. Pro ECM je 
kompenzace 367 milionů Kč. Není to jen otázka vráceného majetku, ale i odškod-
nění. Kdyby v zákonu z roku 1949 nestálo, že musí zahraniční pracovníci odejít 
a církev nesmí přijímat podporu, byli bychom jinde.

Bratr kazatel Daniel Hottmar: Církev je příspěvková organizace. Ke státu 
i od lidí. Pokud se jim povede špatně, naše pokladny to pocítí. Lidé velmi těžce 
snášejí přesuny duchovních. Jestliže to pastoračně nezvládneme, projeví se to 
tak, že lidi přestanou dávat. Věnujme čas vysvětlování. 

Bratr farář Zdeněk Eberle: Musíme se naučit být ochotní dávat především 
v době, kdy je dobře. Pak to vydrží i v době, kdy je hůř.

Bratr kazatel Filip Gärtner: Informace lze nalézt na www.cirkevnimajetek.
cz. 

Bratr farář Zdeněk Eberle: Pouze výjimečně nejsou sbory a farnosti schopné 
příspěvky na mzdy odvést. Je to povzbuzující. 

Bratr superintendent: V současné době doplácíme na Slaný, Kladno, Sedlčany 
a Znojmo. 

Bratr kazatel Radomír Škaloud: Navrhuji, aby pracovní skupina, která strategii 
sestavila, vybrala pár bodů, o kterých by se diskutovalo.

Bratr superintendent Petr Procházka: V průběhu roku se chceme setkat se 
staršovstvy sborů a se členy. Chceme Strategii představit a vysvětlovat. Strategii 
už nechceme v zásadních cílech měnit. 
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Bratr kazatel Radomír Škaloud: Je-li Strategie hotový materiál a je třeba jen 
pro to získat lidi, není nutná diskuse. 

Bratr farář Zdeněk Eberle: Počítá se s tím, že se k tomu budeme vracet, 
aktualizovat.

Bratr farář Jan Zajíc: Mluvíme o tom, jak zvyšovat odvody ze sborů. Nemlu-
víme o tom, jak zvyšovat produktivitu, jak motivovat lidi ve sborech, aby dávali. 
Potřebujeme strategii pro to, jak vyučovat lidi k dávání.

Bratr Jan Procházka: Mluvíme o nedostatku zdrojů na platy kazatelů. Před něko-
lika desítkami let, za totality, pracovali v církvi laičtí kazatelé jako dobrovolníci 
bez nároku odměnu, například Jaromír Procházka nebo Vlastimil Maláč.

Bratr kazatel Zdeněk Brož: Mnohdy nedostatek čehokoli donutí kleknout na 
kolena, volat po změně. Není-li nedostatek, možná nepřijde ani duchovní obno-
va.

Bratr superintendent: Litoměřice jsou příkladem obětavého, sloužícího sboru.
Sestra farářka Alena Procházková: Bratr Šimek cestou sem vyprávěl o návštěvě 

romských sborů. Jeden úspěšný kazatel řekl: „Vy, bílí, jste zkazili církev. Naučili 
jste je brát. Já je učím dávat.“ Neumíme dávat.

Bratr Jan Harbáček: Materiál by měl být přijatelný pro nás. Pracujte na tom. 
Nebudeme-li mít strategii, budeme přešlapovat na místě. Jsem členem finanční 
komise. Souhlasím, že peníze nejsou nejpodstatnější, ale nebudeme-li vědět, kolik 
bude třeba, jak s tím budou sbory nakládat, budeme přešlapovat na místě. 

Bratr farář Josef Červeňák: Mám v Protivíně řadu lidí, kteří jsou nezaměst-
naní. Moje otázka je, zdali zůstaneme s koncepcí na průměrné mzdě, nebo to 
Oblastní konference změní. 

Bratr superintendent: Nemyslím, že zachráníme církev tím, že snížíme platy.
Bratr kazatel Filip Gärtner: Co je možné zahrnout do diskuse a co je dané 

předem? Je strategie, kterou je třeba prosadit. K tomu je nutné diskutovat – ale 
o čem? Pokud nebudeme o Strategii diskutovat, podporu si nezíská.

Bratr superintendent: Cíl, který není možné změnit je: dojít k samofinanco-
vání. 

Sestra Bronislava Jindrová: Je povinnost, když je vyhlášena sbírka, aby se 
vykonala? Je tady v tabulkách mnoho nul. Je to ostuda.

Bratr superintendent: Nechceme používat donucovací prostředky. Pokud je 
sbor malý, je lepší vybrat aspoň málo a to poslat než nic.

Bratr superintendent: O použití personálního fondu budeme jednat, až bude 
rozhodnuto o strategii a rezervním fondu – příloha č. 24.
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2.6. Zprávy ze sborů a farností – příloha č. 25
Bratr David Michalica: Mohl by být nějaký vzor, co by měly zprávy obsa-

hovat? 
Bratr superintendent: To je dobrý podnět.
Bratr farář Zdeněk Eberle: Ke kultuře emailů – pište prosím do Předmětu, 

čeho se to týká. 
Bratr superintendent: Zprávy budou vzaty na vědomí. Zapisovatel vypracoval 

pro oznámení na sborech „Úkoly pro delegáty“. Vezměte si je.
2.7. Bohoslužba s VP

Anglikánsko-metodistickou liturgii vedl bratr superintendent.
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Přílohy

Příloha č. 1 – Zpráva superintendenta 
„Vy mi budete královstvím kněží a svatým národem.“
Bratři a sestry,
citovaný text z Exodu 19,6 jsem vytáhl ve sboru Horní Počernice v neděli 1. 1. 

2012 jako heslo pro naší církev na rok 2012. 
Jistě občas přemýšlíme, zda můžeme zůstat i ve všech každodenních povinnostech 

svatým lidem. Svatým ve smyslu odděleným pro službu Bohu i svatým ve smyslu 
posvěceného života. Reálně se nám může zdát, že všední, každodenní život je naprosto 
odtržen od hodnot, které zastává církev. Máme tolik povinností, že nezbývá čas na 
modlitbu, ztišení, Bibli, společenství. I na nás zaměstnance církve, pomocníky kazatele, 
duchovní působí nesmírný tlak konzumní společnosti i obrovské negace vně i uvnitř 
církve. Stále se potýkáme s otázkou (a výzvou), jak můžeme žít životem víry pod 
tlakem každodenních povinností, které nám chtějí vzít nejen náš čas, ale i naši duši. 

Biblický text nás ujišťuje, že lze zůstat a žít Bohu odděleným životem. V každé 
situaci, na každém místě můžeme svým životem ukazovat na Ježíše Krista. Bůh nám 
dal tuto výsadu.

1.V průběhu konferenčního roku proběhlo mnoho sborových a církevních aktivit. 
V létě se konaly kurzy na Poušti, sbory pořádaly kempy s výukou angličtiny, letní 
biblické školy, hostily návštěvy z partnerských sborů a z partnerského distriktu. Konalo 
se několik setkání kazatelů, exercicie, Jarní škola. V rámci institutu byl otevřen nový 
kurz zaměřený na vzdělávání laiků. V lednu 2012 jsme uspořádali setkání spolupra-
covníků, kterého se účastnil i bratr biskup Patrick Streiff s manželkou Heidi. Následně 
bratr biskup navštívil i některé sbory.

Více o těchto a dalších aktivitách bude ve zprávě superintendenta pro Výroční 
konferenci 2012.

2. Začátek roku 2012 přinesl šokující zprávy. 
Zemřel bratr Gustav Černý, ordinovaný diakon, zakladatel a dlouhodobý ředitel 

TeenChallenge v Plzni a SKP Plzeň. Jeho nečekaná smrt nás překvapila a bolí. Koncem 
roku 2009 rezignoval na funkci ředitele a následně požádal o uvolnění a dovolenou. 
Důvodem byla jeho stoupající závislost na alkoholu. Očekávali jsme, že tak jako zví-
tězil před lety nad svou drogovou závislostí, znovu bude bojovat s tímto „démonem“ 
a s Boží pomocí zvítězí. Bohužel se tak nestalo. 

Stejně nečekaně a velmi bolestně zastihla rodinu Kuchynkovu i celou církev tragická 
smrt jejich nejstarší dcery Aničky. Chtěl bych i tímto vyjádřit náš zármutek, zármutek 
celé církve. Modlíme se a vyprošujeme Boží pokoj pro Pavla, Štěpánku a jejich děti 
Marušku a Michaela.

3. V prvních měsících roku 2012 se konaly téměř všechny farní konference. Z pozice 
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superintendenta jsem inicioval setkání s některými Výbory pro spolupráci a s dalšími 
farními/sborovými grémii.

Znovu a snad ještě více intenzivně jsem vnímal zájem členů sborů o svůj sbor. Zájem 
o službu sboru, finanční zabezpečení, aktivitu sboru, faráře. Mám radost z toho, že 
členové sborů mají o svá společenství zájem a starost. Je to jeden ze znaků zdravého 
společenství.

Samozřejmě, že je také důležité, abychom viděli celé společenství církve. A to jak 
z pohledu denominace, tak z pohledu nad-denominačního.  

4. Odluka církve a státu vzbuzuje mnoho emocí. Naši spoluobčané by si mnohdy 
přáli, aby církev nedostala žádné finanční a materiální odškodnění. Většinovým přáním 
je, aby si věřící sami platili své duchovní a další finanční závazky. Členové církve se 
zase na druhou stranu obávají, že nedokážou vybrat dost finančních prostředků, aby 
zabezpečili fungování sborů a církve. 

Církev byla zvyklá po mnoho let dostávat peníze od státu. I když byly během komu-
nismu „malé“, přesto byly „jisté“. V posledních letech tvoří státní peníze 70% platu 
našich duchovních. Musíme si přiznat, že jsme na státu finančně závislí. A s bolestí 
si musíme přiznat, že se nám tato závislost líbí. 

Nyní je před námi krok víry. Budeme se muset spolehnout na to, v co věříme, 
a sice, že církev není jen lidská instituce. Kristus má ve své ruce minulost, přítomnost 
i budoucnost své církve.

V posledních týdnech a měsících můžeme sledovat přetěžký život křesťanů v někte-
rých zemích světa. Naši bratři a sestry jsou vězněni, mučeni, pronásledováni, zabíjeni, 
vyháněni. V některých státech je zakázáno křesťanství a konverze se trestá smrtí. 
S bolestí se modlím za naše bratry a sestry. Nechci zlehčovat naše důležitá jednání 
týkající se finanční strategie církve a naše obavy o budoucnost, ale je třeba se na vše 
podívat také v tomto kontextu. 

Zpráva za Radu oblasti
5. Rada oblasti se scházela k pravidelným schůzím. Pokud se jednalo o neod-

kladné záležitosti, konzultovali členové Rady pomocí internetu. Jednání Rady byla 
vždy korektní. O všech rozhodnutích se hlasovalo a počet hlasů je zapsán v zápisech 
Rady.

Děkuji členům Rady za jejich službu, které si vážím. 
Setkání Rady se účastnili i tajemníci Rady, kteří mají zodpovědnost za  jednotlivé 

oblasti služby církve. Děkuji za jejich návrhy, náměty, odpovědnost a službu nad 
rámec povinností.

Rada oblasti pracovala v intencích Řádu církve. Spravovala finanční a majetkové 
záležitosti, kontrolovala hospodaření farností. Rada pečovala o Diakonii, personální 
záležitosti, plánovala a podporovala celocírkevní aktivity. Průběžné informace o jed-
nání Rady vycházejí v Oběžníku. 
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6. Kancelář Rady oblasti vedla a zpracovávala všechnu personální, účetní, finanční, 
platovou a další agendu. Práce kanceláře zahrnuje komunikaci s MK, komunikaci 
s biskupskou kanceláří, zprostředkování finanční pomoci sborům v rámci IMT a další. 
Více ve zprávě za kancelář. 

Rada oblasti finančně podpořila léčbu Maksyma Aljeksejeva, který onemocněl leu-
kémií.

Rada se zavázala k dvouleté finanční podpoře bratra Bohuslava Straky (Wicliffovi 
překladatelé Bible) a k roční finanční podpoře sestry Anety Zábrodské (KAM).

7. Rada oblasti pravidelně přijímala rozhodnutí týkající se Správy budov. Schválila 
rovněž Zásady fungování FUB v roce 2012 a jejich přílohy. 

Rada nově ustavila Komisi pro finance a církevní majetek. Komise bude poradním 
orgánem Rady oblasti. Členové komise jsou bratři: Jan Procházka, Jan Frolík, Petr 
Navara a Jan Harbáček.

8. Rada oblasti dostávala pravidelné informace o službě Diakonie. V březnu 2012 
byl založen Klub přátel Diakonie. Doufáme, že se najde dost „přátel“, kteří budou 
diakonickou službu podporovat.

Minulý rok došlo ke změně ředitele SKP Jihlava. Ředitelem byl jmenován bratr 
Josef Thál. Nově byl jmenován ředitelem SKP Horní Počernice bratr Roman Čepelák 
(k 1. 5. 2012). 

9. Ekumenická spolupráce pokračovala v rámci Ekumenické rada církví, Leuenber-
ského společenství, České biblické společnosti, České evangelikální aliance, Světo-
vého dne modliteb. V průběhu roku jsme slavili i několik ekumenických bohoslužeb 
společně s kardinálem a biskupy Římskokatolické církve.

Blahopřejeme bratru Vlastislavovi  Maláčovi, který převzal  cenu Ocenění dobro-
volníků z řad církví a náboženských společností za rok 2011. 

10. Tak jako v minulých letech se podílíme na práci Centrální konference naší 
církve. Máme zástupce v Exekutivě (Řídící výbor) a v několika výborech. Již druhým 
rokem patříme mezi čtyři země (Francie, Švýcarsko, Rakousko a Česká republika), 
které platí svůj příspěvek do fondu Centrální konference.  

Petr Procházka

Příloha  č. 2 – Zpráva kanceláře RO
Tak, jako v uplynulých letech i v roce 2011 zpracovávala kancelář Rady oblasti 

množství úkolů, které vyplývají z její pracovní náplně jako servisního orgánu církve. 
Je to především rozsáhlé účetnictví pro vnitřní potřeby církve, ale i výkaznictví pro 
účely státní zprávy (Ministerstvo kultury, Finanční úřad Prahy 2, Český statistický 
úřad atd.). Personální a mzdová agenda všech zaměstnanců a s tím spojené zpracování 
dotací na mzdy z Ministerstva kultury a jejich pravidelné vykazování ve mzdových 
inventurách. Vedení pokladny pro výplaty nezbytných přímých výdajů, ale i příjmů za 
ubytování v církevních ubytovnách a nájmy z bytů jak v Ječné, tak ve Vršovicích. Pří-
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prava podkladů pro jednání Rady oblasti, pro Oblastní a Výroční konferenci a zároveň 
plnění úkolů, které z těchto zasedání vyplynou. Zpracovávání veškerých povinných 
příspěvků od sborů do jednotlivých církevních sbírek a fondů (hodnostní, repartice, 
sociální, misijní atd.). Zprostředkování žádostí o příspěvky na práci pro jednotlivé 
sbory či SKP z celoevropských církevních fondů FMIE a Connexio, komunikace 
s pracovníky biskupské kanceláře a následné zpracování a přeposílání došlých darů. 
Dále administrativní aúčetní zajištění ubytoven jak v Ječné ulici tak ve Vršovicích 
nebo v letním táboře na Poušti či na Veselce. Kancelář vede sklad knih a zprostředkuje 
jejich distribuci i tisk (např. Ranní chvilky) včetně církevního časopisu Slovo a život 
a informuje sbory formou Oběžníku o jednání Rady oblasti. Součástí práce kanceláře je 
také např. péče o hosty a návštěvy nejen z naší církve nebo ekumeny, ale i ze zahraničí 
a mnoho dalších činností souvisejících s rolí kanceláře jako ústředí celé církve.

Kancelář RO pracuje ve stejném složení jako v roce předešlém a to: vedoucí kance-
láře Renata Šimandlová, sekretářka Alena Šebková, bilanční účetní Renata Bednářová, 
mzdová účetní Helena Marianková (poloviční úvazek), pokladník a recepční Luboš 
Kacafírek (poloviční úvazek).

Během loňského roku se vzhled prostor naší kanceláře radikálně změnil. Je moder-
nější, vzdušný, má současný charakter a lépe splňuje požadavky na kulturní pracovní 
prostředí pro všechny naše zaměstnance. Děkujeme členům Rady oblasti.

Finanční zprávy o stavu hospodaření Rady oblasti, Správy budov i jednotlivých 
sborů jsou zpracovány jako obvykle v přiložených tabulkách a to:

1) Hospodářské výsledky středisek RO a SB v roce 2011
2) Plnění repartic 2011
3) Aktiva jednotlivých sborů 2011
4) Pasiva jednotlivých sborů 2011
5) Výnosy jednotlivých sborů 2011
6) Náklady jednotlivých sborů 2011
7) Repartice, sbírky a hodnostní došlé na účty RO v roce 2011
Přikládám ještě Revizní zprávu za rok 2011.  
Zpráva o kontrole účetnictví roku 2010 (Audit hospodaření RO ECM 2010) je rovněž 

přiložena k finanční zprávě tak, jak jsem to slíbila na Oblastní konferenci 2011.
Chtěla bych touto cestou poděkovat všem spolupracovníkům nejen v kanceláři, ale 

i na sborech za jejich obětavou práci během celého roku a popřát nám všem hojné 
požehnání našeho Pána, aby se nám dařilo zvládat náročné úkoly této doby 
i v roce 2012.

Přeji moudrost v rozhodování.
Renata Šimandlová
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Hospodářské výsledky

RO Soc.přísp. Mzdy Hosp.VK

Náklady 120 1�0+1�1+1�2 140
Náklady vynaložené na nákupy 308 266,74 0,00 0,00 1 926,00
Náklady na energi 108 746,23 0,00 0,00 0,00
Náklady na služby 495 909,30 92,00 0,00 6 950,00
náklady na reprezentaci 111 558,00 0,00 0,00 32 443,00
Osobní náklady 916 561,00 0,00 18 127 395,00 0,00
Daně a poplatky 2 891,00 0,00 0,00 0,00
Odpisy 751 325,00 0,00 0,00 0,00
Kurzovní ztráta 0,00 0,00 0,00 0,00
Ostatní náklady 672 730,48 0,00 0,00 0,00
Příspěvky, poskytnuté dary 1 548 845,53 78 000,00 0,00 0,00
Opravy 94 819,65 0,00 0,00 0,00
Cestovné 115 584,07 0,00 0,00 11 866,00
Náklady celkem 5 127 237,00 78 092,00 18 127 395,00 53 185,00

Výnosy
Tržby 407 165,19 0,00 0,00 0,00
Provozní dotace MK 0,00 0,00 15 562 000,00 0,00
Výnosy z prodeje IM 42 180,00 0,00 0,00 0,00
Úroky 234 604,20 0,00
Ostatní výnosy 9 581,56 0,00 0,00 70 677,00
Přijaté příspěvky 919 333,13 0,00 3 493 775,00 32 878,00
Tržby z prodeje CP 3 208 062,10 0,00 0,00 0,00
Dary 1 627 243,73 95 028,50 0,00 12 397,00
Výnosy celkem 6 448 169,91 95 028,50 19 055 775,00 115 952,00
Zisk, ztráta 1 320 932,91 16 936,50 928 380,00 62 767,00
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středisek RO a SB v roce 2011

Inst.vzděl Vydavat. Misijní 
fond Správa budov Celkem

141 2� 1�0 22
92 938,92 23 862,00 0,00 470 813,34 897 807,00

0,00 0,00 0,00 553 763,10 662 509,33
56 022,26 101 244,00 0,00 1 106 576,68 1 766 794,24
24 141,40 0,00 0,00 134 756,00 302 898,40
83 169,00 0,00 0,00 951 162,00 20 078 287,00

0,00 0,00 0,00 555 710,00 558 601,00
0,00 0,00 0,00 2 662 031,00 3 413 356,00
0,00 0,00 0,00 0,00 0,00
0,00 0,00 0,00 1 215 219,00 1 887 949,48

56 005,00 2 000,00 64 500,00 3 745 162,00 5 494 512,53
0,00 0,00 0,00 1 112 864,00 1 207 683,65

14 736,00 4 118,00 0,00 20 224,00 166 528,07
327 012,58 131 224,00 64 500,00 12 528 281,12 36 436 926,70

229 100,00 170 827,00 0,00 9 118 554,15 9 925 646,34
0,00 0,00 0,00 198 000,00 15 760 000,00
0,00 0,00 0,00 11 796 485,00 11 838 665,00

56 329,00 290 933,20
15 500,00 500,00 0,00 144 327,42 169 908,98

0,00 2 000,00 2 990,00 141 393,00 4 592 369,13
0,00 0,00 0,00 0,00 3 208 062,10

186 478,00 0,00 31 676,00 175 009,00 2 127 832,23
431 078,00 173 327,00 34 666,00 21 630 097,57 47 984 093,98
104 065,42 42 103,00 -29 834,00 9 101 816,45 11 547 167,28
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Plnění

Sbor
Základ pro 

výpočet repartic 
za rok 2011

Vypočtené 
repartice 

(10%) za rok 
2011

Přeplatek, 
nedoplatek       
z minulého 

období

Odvodová
povinnost 

celkem

Brno �1 0�2 � 10� -5 � 110

Jihlava ��� �09 �� ��1 -27 099 11� ��0

Znojmo 1�2 99� 1� �00 -5 529 2� �29

Litoměřice 49� 199 49 �20 -16 698 �� 01�

Mikulov ��0 20� �� 021 � 9�� �1 04�

Plzeň 1 - Lochotín 941 044 94 104 -2 682 9� ���

Horšovský Týn 12� ��1 12 ��� 2 ��� 10 00�

Plzeň 3 - Husova ��2 �94 �� 2�9 -6 130 �2 ��9

Praha 2 - Ječná 944 ��1 94 4�� -16 619 111 102

Horní Počernice ��1 2�� �� 129 -29 941 �� 0�0

Praha 10 - Strašnice 4�0 1�1 4� 01� -47 638 90 ��4

Jablonné v Podj. 14 �1� � 000 2�0 2 ��0

Protivín 40� ��1 40 ��� 14 1�� 2� 4��

Slaný �4 219 � 422 -7 547 1� 9�9

Kladno 11� �22 11 ��2 -1 998 1� ��0

Tachov �4� 99� �4 400 -3 429 �� �29

Třeboň 409 94� 40 99� -22 240 �� 2��

Celkem 7 213 864,15 722 904,91 -166 804,00 889 708,91

10% z vypočtených repartic odvádíme na středisko 140 (Výroční konference)
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repartic 2011

Odvedeno
v r.2011

Aktuální 
přeplatek/
nedoplatek

Odvedeno až     
v r.2012

Nezaplacené 
repartice 

z minulých let 
k 31.3.2012

� 000 �90 0 0

�2 099 -43 761 4� ��1 0

1� 400 -5 429 0 -5 429

�� 904 1 ��� 0 0

�� �00 2 ��� 0 0

100 000 � 214 0 0

11 000 992 0 0

�1 1�0 -1 239 1 2�9 0

10� �19 -2 483 0 -2 483

�4 941 -30 129 �0 129 0

94 ��� � 9�4 0 0

� 000 2�0 0 0

�0 000 � �1� 0 0

11 000 -4 969 0 -4 969

9 4�� -4 082 4 0�2 0

0 -37 829 �� �29 0

42 940 -20 295 20 �42 4�

756 759,00 -132 949,91 137 382,00 -12 833,31
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Přehled 
Sbor AKTIVA celkem Samostatné 

movité věci Oprávky

Brno 88 658,96 0,00 0,00

Litoměřice 1 280 644,00 843 736,00 269 858,00

Plzeň 1 Lochotín 373 968,00 0,00 0,00

Horšovský Týn 83 224,00 0,00 0,00

Plzeň 3 367 661,61 197 238,50 -172 432,50

Jihlava 1 102 064,00 0,00 0,00

Mikulov 1 574 264,00 883 403,00 358 909,00

Praha 2 298 130,00 40 364,00 -2 947,00

Hor.Počernice 135 118,12 0,00 0,00

Strašnice 476 273,73 0,00 0,00

Jablonné 148 211,53 0,00 0,00

Třeboň 185 459,00 0,00 0,00

Protivín 258 630,51 0,00 0,00

Slaný 160 689,40 111 553,00 0,00

Znojmo 65 958,00 0,00 0,00

Tachov 75 219,56 0,00 0,00

Kladno 49 975,00 0,00 0,00

Celkem 6 724 149,42 2 076 294,50 453 387,50
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aktiv 2011
Pokladna Bankovní účet Peníze na 

cestě Pohledávky Zásoby, 
ostatní

1 060,00 37 598,96 0,00 50 000,00 0,00

62 918,00 31 732,00 0,00 0,00 72 400,00

75 479,00 248 686,00 1 144,00 48 353,00 306,00

0,00 83 224,00 0,00 0,00 0,00

78 953,00 210 290,61 0,00 45 819,00 7 793,00

8 500,00 70 000,00 0,00 0,00 0,00

53 811,00 116 070,00 0,00 16 289,00 145 782,00

4 780,00 177 969,00 0,00 7 680,00 70 284,00

18 434,00 106 084,12 0,00 10 600,00 0,00

6 925,00 378 468,73 0,00 90 880,00 0,00

44 072,00 104 139,53 0,00 0,00 0,00

21 696,00 108 327,00 5 259,00 20 177,00 30 000,00

4 604,00 54 026,51 200 000,00 0,00 0,00

4 443,00 6 146,90 0,00 38 546,50 0,00

91,00 0,00 0,00 65 861,00 6,00

38 102,00 37 117,56 0,00 0,00 0,00

28 342,00 14 883,00 0,00 6 750,00 0,00

452 210,00 1 784 763,92 206 403,00 400 955,50 326 571,00



�4     OK 21. 4. 2012 Praha 2

Přehled

Sbor PASIVA celkem Závazky Přechodné 
účty

Brno 88 658,96 0,00 0,00

Litoměřice 1 280 644,00 713 006,00 0,00

Plzeň 1 Lochotín 373 615,00 4 849,00 39 350,00

Horšovský Týn 83 224,00 0,00 0,00

Plzeň 3 367 661,61 43 768,00 0,00

Jihlava 1 141 055,00 0,00 0,00

Mikulov 856 444,00 86 303,00 0,00

Praha 2 298 130,00 1 200,00 168 689,00

Horní Počernice 0,00 0,00 0,00

Strašnice 438 741,86 -10 090,00 89 193,71

Jablonné 148 211,53 956,16 0,00

Třeboň 220 368,41 0,00 0,00

Protivín 258 630,51 0,00 0,00

Slaný 160 689,40 8 205,75 0,00

Znojmo 65 958,00 0,00 2 053,35

Tachov 75 219,56 0,00 0,00

Kladno 49 975,00 18 938,00 0,00
Celkem 5 907 226,84 867 135,91 299 286,06
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pasiv 2011

Fondy Vlastní jmění
HV ve schva-
lovacím říze-
ní, min. let

Hospodářský 
výsledek

0,00 0,00 0,00 0,00

0,00 504 526,00 0,00 63 112,00

243 665,00 0,00 38 100,00 47 651,00

0,00 0,00 0,00 83 224,00

340 300,73 23 000,00 0,00 -39 407,12

0,00 0,00 0,00 0,00
11 894,00 475 537,00 285 410,00 -2 700,00

0,00 342 540,00 -210 364,00 -3 935,00

0,00 0,00 0,00 0,00

309 638,15 50 000,00 0,00 0,00

0,00 5 000,00 0,00 142 255,37

0,00 0,00 0,00 220 368,41

0,00 214 430,83 0,00 44 199,68

0,00 328 887,84 -145 042,13 -31 362,06

0,00 0,00 -10 126,35 74 031,00

0,00 0,00 0,00 75 219,56

0,00 0,00 30 074,00 963,00

905 497,88 1 943 921,67 -11 948,48 673 619,84
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Přehled

Sbor Nájmy Tábory            
E-camp

Tržby 
z prodeje 

zboží
Dary ze 

zahraničí Sbírky

Brno 0,00 0,00 0,00 16 753,45 38 075,00

Jihlava 0,00 141 090,00 0,00 59 000,00 29 913,00

Znojmo 0,00 0,00 0,00 0,00 41 050,00

Protivín 9 000,00 0,00 0,00 74 241,00 56 661,00

Slaný 5 000,00 0,00 0,00 0,00 30 301,00

Kladno 0,00 0,00 0,00 0,00 15 990,00

Tachov 0,00 0,00 0,00 0,00 79 883,00

Třeboň 22 000,00 0,00 6 580,00 214 563,20 74 547,00

Strašnice 60 000,00 0,00 2 291,00 59 817,00 47 754,00

Jablonné 0,00 54 389,00 0,00 111 715,60 12 390,00

Praha 9 HoPo 166 150,00 0,00 1 880,00 61 267,00 60 335,00

Praha 2 109 300,00 141 464,00 5 740,00 0,00 342 697,00

Mikulov 22 470,00 25 140,00 7 797,00 107 670,00 66 235,00

Litoměřice 108 000,00 0,00 4 012,00 32 248,00 19 905,00

Plzeň 3 154 800,00 0,00 48 677,00 47 068,00 83 995,00

Plzeň 1-Lochotín 41 370,00 0,00 11 690,00 0,00 89 608,00

Horšovský Týn 0,00 0,00 0,00 0,00 32 644,00

Celkem 698 090,00 362 083,00 88 667,00 784 343,25 1 121 983,00
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výnosů 2011
Příspěvky, 

dary Desátky Ostatní
výnosy

Výnosy 2011 
celkem Výnosy v r.2010

0,00 40 630,00 17,48 95 475,93 101 102,00

99 251,00 737 964,00 34 846,43 1 102 064,43 998 501,00

0,00 151 360,00 0,00 192 410,00 229 531,00

46 000,00 312 315,00 4,93 498 221,93 496 983,00

191,00 50 325,00 1 605,44 87 422,44 91 647,00

1 000,00 93 500,00 6 518,68 117 008,68 123 661,00

5 100,00 185 130,00 171 258,95 441 371,95 313 686,00

55 050,00 126 865,00 187 565,65 687 170,85 521 876,00

22 981,00 324 090,00 355,89 517 288,89 597 830,00

20 700,00 65 120,00 194,50 264 509,10 473 145,00

9 900,00 24 000,00 142 569,34 466 101,34 708 480,00

40 000,00 602 489,00 1 838,00 1 243 528,00 1 189 968,00

80 197,00 608 397,00 113,00 918 019,00 903 046,00

14 187,00 372 419,00 13 431,00 564 202,00 573 247,00

1 000,00 590 741,00 1 177,48 927 458,48 1 279 580,00

120 554,00 723 670,00 77 270,00 1 064 162,00 ��� ���

0,00 91 007,00 0,00 123 651,00 109 10�

516 111,00 5 100 022,00 638 766,77 9 310 066,02 9 590 274,00
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Přehled

Sbor Spotřeba 
materiálu

Spotřeba 
energií

Prodané 
zboží Cestovné Služby Příspěvky

Brno 6 406,00 0,00 0,00 0,00 14 900,00 3 186,00

Znojmo 8 301,20 0,00 0,00 5 616,00 33 006,35 0,00

Protivín 53 342,00 60 424,00 0,00 2 292,00 36 144,25 0,00

Jihlava 289 935,00 137 769,00 3 960,00 24 529,00 197 185,00 65 004,00

Slaný 5 723,00 22 775,03 0,00 2 010,00 14 025,00 703,00

Kladno 12 759,00 0,00 0,00 6 767,00 0,00 0,00

Tachov 0,00 0,00 0,00 7 546,00 0,00 0,00

Třeboň 39 271,00 156 021,00 15 699,00 23 338,00 0,00 24 658,00

Strašnice 77 807,50 28 799,71 4 330,00 5 250,00 68 358,84 0,00

Jablonné 65 010,00 21 483,00 2 482,00 15 705,00 14 208,00 100 000,00

Praha 9 HoPo 38 848,00 358 480,68 0,00 10 137,00 35 375,00 0,00

Praha 2 149 717,00 27 728,00 11 338,00 20 410,00 375 545,00 154 298,00

Mikulov 113 630,00 124 719,00 7 797,00 28 746,00 74 278,00 0,00

Litoměřice 26 725,00 87 407,00 3 820,00 10 112,00 22 373,00 50 939,00

Plzeň 3 46 870,60 231 162,00 36 088,00 19 127,00 51 016,00 43 208,00

Plzeň 1-Loch. 89 487,00 98 365,00 11 826,00 18 103,00 34 582,00 2 000,00

Horš.Týn 2 712,00 0,00 0,00 25 732,00 49 200,00 0,00

Celkem 1 026 544,30 1 355 133,42 97 340,00 225 420,00 1 020 196,44 443 996,00
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nákladů 2011

Repartice Hodnostní Opravy a 
udržování

Poskytnuté 
dary Odpisy Ostatní Náklady 

2011 celkem
Náklady 

2010

8 000,00 82 500,00 0,00 3 000,00 0,00 555,00 118 547,00 140 079,00

10 500,00 120 501,00 0,00 14 583,00 0,00 10 028,80 202 536,35 251 993,00

30 000,00 165 000,00 61 049,00 0,00 0,00 45 771,00 454 022,25 501 298,00

82 099,00 180 972,00 16 901,00 134 560,00 0,00 26 527,00 1 159 441,00 918 792,00

11 000,00 55 000,00 1 020,00 1 500,00 0,00 5 027,50 118 783,53 124 864,00

9 488,00 45 000,00 0,00 0,00 0,00 0,00 74 014,00 104 212,00

0,00 160 000,00 0,00 0,00 0,00223 493,67 391 039,67 401 653,00

42 940,00 165 102,00 54 910,00 10 230,00 0,00 85 260,02 617 429,02 532 520,00

94 638,00 143 644,00 0,00 0,00 0,00 56 928,97 479 757,02 662 732,00

3 000,00 54 389,00 1 251,00 77 889,00 0,00 2 321,00 357 738,00 329 993,00

30 000,00 120 000,00 0,00 15 800,00 0,00 72 489,20 681 129,88 481 869,00

108 619,00 249 000,00 90 820,00 54 000,00 2 079,00 3 909,00 1 247 463,001 087 125,00

63 600,00 229 608,00 146 506,00 49 956,00 80 427,00 1 453,00 920 720,001 142 020,00

67 904,00 165 000,00 23 728,00 3 238,00 0,00 19 939,00 481 185,00 492 466,00

82 370,00 257 364,00 9 528,00 3 346,00 24 806,00161 980,00 966 865,601 167 464,00

100 000,00 413 565,00 59 682,00 0,00 0,00 95 785,00 92� �9� 99� 92�

11 000,00 45 000,00 0,00 0,00 0,00 0,00 1�� �44 11� 122

755 158,00 2 651 645,00 465 395,00 368 102,00 107 312,00 811 468,16 9 327 710,32 9 451 128,00
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Repartice, sbírky a hodnostní

Farnosti Repartice FMIE a 
Connexio

Sociální
práce

Brno 8 000 Kč 1 250 Kč 1 600 Kč

Jihlava 72 099 Kč 9 200 Kč 0 Kč
Znojmo 18 400 Kč 1 150 Kč 1 220 Kč

Litoměřice 67 904 Kč 2 500 Kč 1 200 Kč

Mikulov 63 600 Kč 5 000 Kč 6 300 Kč

Lochotín + H. Týn 111 000 Kč 3 524 Kč 1 876 Kč

Plzeň 3 81 130 Kč 3 141 Kč 3 400 Kč

Praha 2-Ječná 108 619 Kč 7 051 Kč 6 090 Kč

Praha 9-HoPo 34 941 Kč 0 Kč 0 Kč

Praha 10-Strašnice 94 638 Kč 1 263 Kč 1 773 Kč

Jablonné 3 000 Kč 2 000 Kč 2 000 Kč

Protivín 30 000 Kč 2 900 Kč 2 000 Kč

Slaný 11 000 Kč 0 Kč 0 Kč

Kladno 9 488 Kč 0 Kč 0 Kč

Tachov 0 Kč 1 114 Kč 0 Kč
Třeboň+Vimperk 42 940 Kč 1 920 Kč 2 300 Kč

Celkem 756 759,00 42 013,00 29 759,00
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došlé na účty v průběhu roku 2011
Diakonie		

Velikonoční 
sbírka

Misie ČR 
Letniční 
sbírka

Japonsko Hodnostní

2 000 Kč 825 Kč 1 995 Kč 165 000 Kč

0 Kč 5 500 Kč 0 Kč 180 334 Kč

1 284 Kč 2 963 Kč 2 795 Kč 120 501 Kč

2 415 Kč 1 820 Kč 0 Kč 165 000 Kč

4 000 Kč 1 170 Kč 0 Kč 165 000 Kč

2 910 Kč 2 104 Kč 18 535 Kč 165 000 Kč

3 106 Kč 2 104 Kč 4 280 Kč 185 000 Kč

9 570 Kč 7 671 Kč 12 735 Kč 165 000 Kč

1 500 Kč 1 700 Kč 3 600 Kč 120 000 Kč

865 Kč 1 380 Kč 2 700 Kč 117 916 Kč

1 000 Kč 1 500 Kč 2 000 Kč 0 Kč

2 500 Kč 1 700 Kč 3 200 Kč 165 000 Kč

703 Kč 0 Kč 1 250 Kč 45 000 Kč

0 Kč 0 Kč 1 286 Kč 45 000 Kč

0 Kč 1 780 Kč 0 Kč 160 000 Kč

1 180 Kč 1 600 Kč 3 700 Kč 165 102 Kč

33 033,00 33 817,00 58 076,00 2 128 853,00



42     OK 21. 4. 2012 Praha 2

Příloha č. 3 – Zpráva o kontrole účetnictví roku 2010
V období červen – září 2011 proběhla kontrola účetnictví a účetní závěrky za 

rok 2010 Rady oblasti Evangelické církve metodistické.
Kontrola  byla  zaměřena  především na posouzení správnosti účtování podle 

předpisů pro neziskové organizace (zákon o účetnictví, vyhl.504/02 Sb. a Čes-
kých úč.standardů pro nezisk.subjekty) a následného vykázání v účetní závěrce, 
resp. dopadu do daňového přiznání.

Během dvou minulých let podle informací účtárny je korigován účetní stav 
dlouhodobého majetku tak, aby odpovídal skutečnosti. Stejně tak probíhala 
důkladná inventura  pohledávek a závazků, byly odúčtovány neexistující a nedo-
ložitelné položky.

Doporučuji dokončit inventuru pozemků  (katastr ve vazbě na účetnictví), 
přehodnotit účtování o dlouhodobém finančním majetku (Sporobond a Sporo-
invest), a odpisech dlouhodobého majetku.

Je nutno vytvořit jednoznačnou směrnici o používaných fondech – jejich tvorbě 
a čerpání - a na to navazovat účtování. Chybné účtování v oblasti fondů vedlo 
v r.2010 k částečnému zkreslení výsledku hospodaření i když tato chyba neo-
vlivnila  daň z příjmu.

Dále doporučuji v r.2011 vypracovat přesnější podklady pro daňové přiznání 
podle jednotlivých činností  i vzhledem k pronajímaným objektům.

V závěru konstatuji, že účetnictví  je vedeno v plném rozsahu podle zákona 
o účetnictví, účetní záznamy jsou průkazné, účetní zápisy jsou vyhotovovány 
průběžně, srozumitelně a přehledně. 

Praha 21.9.2011
Ing. Hana Macková, auditorka, č.dekretu 1773

Příloha č. 4 – Revizní zpráva za rok 2011
Revizi za rok 2011 jsem provedl ve dnech 12. a 13. 4. t.r. Zaměřil jsem se na 

účetnictví a hospodaření Správy budov. 
Dospěl jsem k těmto závěrům : 
Účtování je podloženo příslušnými doklady, které jsou přehledně uspořádány 

a bezpečně uchovávány. 
K účetní závěrce za rok 2011 se zatím nemohu vyjádřit, neboť bude zpraco-

vána ve spolupráci s daňovým poradcem v tomto čtvrtletí v souladu s platnými 
předpisy.

V hospodaření Správy budov jsem neshledal žádné pochybení, uskutečněné 
výdaje byly účelné a byly nižší než výdaje rozpočtované a nižší než příjmy. 
Vzniklé kladné saldo na konci roku 2011 umožnilo dokončit započaté akce 
v tomto roce.
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Dodávám, že v minulém roce byla vykonána auditorská kontrola účetnictví 
a účetní závěrky za rok 2010 a to s kladným výrokem.Zpráva o této kontrole 
byla podána dne 21.9.2011, tudíž nemohla být dána na vědomí minulé Oblastní 
konferenci. 

Praha, 13.4.2012
Jan Macek

Příloha č. 5 – Zpráva Správy budov
Správa budov v uplynulém čase žila zejména ve znamení dvou významných 

staveb. Tou první je přestavba našeho zařízení v Litohlavech u Rokycan. Tato 
stavba, financovaná z prostředků ROP Jihozápad s naší spoluúčastí zvýší kapacitu 
ubytovaných klientů SKP Plzeň a celkově zmodernizuje a zefektivní její provoz. 
Kolaudace proběhne 26. dubna 2012 a ihned začne sloužit klientům, kteří byli 
rok ubytováni v náhradních prostorách v Horních Počernicích.

Druhou významnou stavbou bylo zahájení rekonstrukce zámku v Horních 
Počernicích. Byla provedena generální oprava střechy a nyní se pracuje na domě. 
První patro a část přízemí budou dokončeny v letošním roce, zbytek zřejmě až 
v roce 2013.

V roce 2011 také došlo k prvním splátkám půjčky na stavbu v Mikulově, které 
potrvají 5 let a jsou celkem více než 3mil. Kč.

Do nově vzniklého Fondu údržby budov vložila SB „startovací“ kapitál ve 
výši 800tis. Kč. Tento fond již začal sloužit farnostem.

Také jsme odkoupili investici od bratra Lehockého v podobě půdního bytu ve 
Vršovicích. Byt nyní slouží kazatelce Michelle McKinnon-Young. 

Z ostatních neméně důležitých oprav se SB podílela na stavbě kanalizační 
přípojky v Týně nad Vltavou, výměně části oken modlitebny a bytu faráře v Hor-
ních Počernicích, na Veselce jsme vybudovali nové dřevěné schodiště a v Plzni 
Thámova 4 jsme zahájili půdní vestavbu dvou bytů.

Na objektech, které mají ve výpůjčce farnosti se také nezahálelo. V Litomě-
řicích opravovali část fasády a balkón, v Jablonném v Podještědí pokračovali 
v půdní vestavbě, ve Valticích opravili kanalizaci a sborové WC a jsou i další 
místa. 

Na závěr bych rád poděkoval všem, kteří na opravách a rekonstrukcích našeho 
společného majetku spolupracovali.

Jan Procházka, ředitel Správy budov
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Příloha č. 6 – Zpráva o stavu Fondu údržby budov ECM
V připojené tabulce je popsán stav Fondu údržby budov (FUB) k 31.12.2011. 

Je potěšující, že z fondu mohly být v roce 2011 uspokojeny všechny požadavky 
na půjčky. Umožnil to základní vklad Rady oblasti, ale také odpovědný přístup 
farností. Všechny farnosti, které měly v roce 2010 kladný hospodářský výsle-
dek, splnily svou povinnost vkladu do FUB. Výjimkou byla farnost Plzeň 3, 
se kterou jsme se dohodli, že povinný vklad nevloží, protože by jej okamžitě 
musela vybrat na opravu střechy. Celkem farnosti místo povinných 58 tis. Kč 
vložily do FUB více než 400 tis. Kč. 

K 15.4.2012 došlo k těmto změnám: farnost Praha 10 (stanice Jablonné v Pod-
ještědí) vybrala svůj vklad 100 tis. a farnost Protivín vložila vklad 100 tis. 
Kč.

Za předpokladu, že v roce 2012 budou povinné vklady zhruba stejné jako v roce 
2011, dlužníci budou splácet podle splátkového kalendáře a věřitelé nebudou 
zmenšovat své vklady, bude v roce 2012 možno poskytnout půjčky nejméně ve 
výši 400 tis. Kč.

1�.4.2012
Jan Frolík, administrátor FUB
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Subjekt Datum  Uloženo 
Kč Dnů Nárok na

úrok 
Půjčeno 

Kč 
Dlužný 

úrok 
Zůstatek 

FUB

Rada oblasti 1�.�.2011 �00 000

�0.�.2011 �00 000

Farnost ECM v Brně 14.4.2011 �0 000 2�2 720,19

Farnost ECM v Jihlavě 1.�.2011 10 000 1�4 100,78

Sbor ECM ve Znojmě

Sbor ECM v Kladně

Farnost ECM v Litoměřicích 1�.�.2011 ��� 000 6 242,89

Farnost ECM v Mikulově

Farnost ECM v Plzni 1-Loch. 1�.4.2011 �0 000 2�1 717,41

14.12.2011 �0 000 1� 46,6

Farnost ECM v Plzni 3-Husova

Farnost ECM v Praze 2-N. Město 2�.�.2011 �0 2�4 1�� 620,86

misijní stanice Sedlčany

Farnost ECM v Praze 9-HoPo

Farnost ECM v Praze 10-Strašnice 2�.�.2011 �0 000 1�� 512,18

kazatel. stanice Jablonné v Podj. 1�.�.2011 100 000 19� 1 085,26

Farnost ECM v Protivíně

Farnost ECM ve Slaném

Farnost ECM v Tachově

Farnost ECM v Třeboni �0.�.2011 �0 000 1�� 303,99

CELKEM 1 200 2�4 4 107,27 ��� 000 6 242,89 ��2 2�4
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Příloha č. 7 – Zpráva Diakonie
V roce 2011 jsme spolu s řediteli středisek pokračovali v procesu hledání další 

cesty DiECM. Novou podobu dostaly webové stránky na adrese diakonie.umc.cz. 
Pro interní sdílení informací týkajících se provozu středisek, DiECM, správních 
rad atp. jsme vytvořili extranet (adresu a přístupová hesla je možné získat na 
požádání u ředitele DiECM). V těchto dnech oslovujeme členy správních rad 
středisek. Chceme je vtáhnout do dění a pomoci jim dobře vykonávat svoji služ-
bu. Ve druhé polovině roku 2011 jsme připravili potřebné náležitosti k otevření 
veřejné sbírky a k možnosti přijímání darů elektronickými platbami (PaySec). 
Kvůli snížení nákladů jsme vyměnili banku. Podařilo se změnit zakládající členy 
sdružení právnických osob Point 14 – nyní jsou členy Diakonie ECM a farnost 
Plzeň 3 – Maranatha. Aktualizovali jsme zastaralé stanovy tří středisek. V SKP 
Jihlava proběhlo za účasti ředitele DiECM výběrové řízení na ředitele střediska. 
Vydali jsme společnou výroční zprávu. Z Velikonoční sbírky jsme podpořili SKP 
Pastelka a Diakonii ECM. Také díky tomu jsme hospodařili s přebytkem přibližně 
36 tisíc korun. Podrobnou finanční zprávu, stejně jako zprávy z jednotlivých 
středisek momentálně zpracováváme a na sbory ji rozešleme v průběhu června. 
Rozpočet na rok 2012 je nastaven jako vyrovnaný. Děkujeme za podporu.

Dne 17. 4. 2012 
zapsal Ctirad Hrubý

Příloha č. 8 – Výroční zpráva misijního střediska Brána za rok 2011
Křesťanské knihkupectví Brána – misijní středisko fungovalo i v uplynulém 

roce podobně jako v letech předcházejících. Každodenně otevíralo své prostory 
pravidelným i náhodným zákazníkům, kteří si přišli vybrat z široké nabídky 
především protestantsky zaměřené křesťanské literatury, hudby, filmů a různých 
doplňkových předmětů. Kromě toho poskytovalo prostor výstavám křesťansky 
zaměřených umělců, pravidelným i nepravidelným setkáním křesťanských sku-
pin, mládeží apod.

Svůj sortiment nabízela Brána také při různých křesťanských akcích a dodáním 
zboží do jednotlivých metodistických i nemetodistických sborů podporovala 
misijní aktivity těchto společenství. 

Jednalo se o velikonoční prodej ve Znojmě a Protivíně (Velikonoční čtení 
Bible), prodej literatury na kurzech na Poušti, Křesťanské konferenci, Konfe-
renci mládeže ECM v Mikulově, prodej při akci Modlitba za domov pod Řípem, 
předvánoční prodeje ve sborech ECM Jihlava, Plzeň, Sedlčany, Ječná, Vilová, 
ve sborech BJB Litoměřice a CB Dejvice a dodání literatury pro prodej v ECM 
Mikulov, Třeboň, Horní Počernice, Protivín a ČCE Libeň.

Z dalších aktivit to bylo setkání a autogramiáda spisovatele Eduarda Martina, 
prezentace křesťanské hudby s ředitelem Rosy Tomášem Polívkou a průběžné 
výstavy s vernisážemi.
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Provoz byl v roce 2011 zajišťován 1,5 pracovním úvazkem doplněným o bri-
gádníky podle potřeby. Vedoucí prodejny byla Daniela Pajasová ze sboru ECM 
Praha 10 - Strašnice.

Nově jmenovaná správní rada se scházela pravidelně nad čtvrtletními hospo-
dářskými výsledky, snažila se povzbuzovat zaměstnance a inspirovat dalšími 
nápady.

V loňském roce jsme začali vydávat časopis O kus dál, jehož redaktorkou je 
Anna Lauková. Cílem časopisu je informovování o misii, která se nějak vztahuje 
k ECM v ČR. O kus dál je distribuován elektronicky, ale měl by být k dispozici 
na sborech v papírové podobě.

Stručné hospodářské výsledky za rok 2011:
Výnosy  1.771 tis. Kč
Náklady  1.940 tis. Kč
HV - ztráta   - 169 tis. Kč
Informace vztahující se k roku 2012: Vzhledem k nedobrému hospodářskému 

výsledku navrhla Správní rada po svém zatím posledním jednání Radě oblasti 
úpravu organizační struktury, nejspíše vypsáním výběrového řízení na provo-
zovatele křesťanského knihkupectví. Rada oblasti pověřila současnou Správní 
radu (s mandátem do konce dubna) přípravou podmínek. 

Daniel Červeňák, předseda správní rady

Příloha č. 9  – Zpráva Komise pro církev a společnost
V uplynulém období Komise nedostala žádný podnět k práci a vlastní inici-

ativu nepodnikala.
Pavel Kuchynka

Příloha č. 10 – Zpráva Komise pro internet a média
Průběžně probíhala práce na celocírkevních webových stránkách. Během uply-

nulého roku byly spuštěny nebo upraveny za různého přispění spolupracovníků 
komise weby Znojma, Tachova, Prahy 2 a Protivína.

V listopadu proběhl za naší účasti v Praze seminář pořádaný obdobnou pracovní 
skupinou při Centrální konferenci.

Bližší spolupráce ani setkání sborových tvůrců a správců webu se nepodařilo 
zorganizovat, přestože si myslím, že by to mohlo být velice užitečné a pro sbory 
i církev přínosné.

Daniel Červeňák, předseda
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Příloha č. 11 – Zpráva Komise pro práci s dětmi 
Komise vznikla rozhodnutím Oblastní konference 2008 v Litoměřicích na 

dobu 4 let. V roce 2011 pracovala komise ve složení: Jitka Buchtová (Jihlava), 
Michaela Červeňáková (Praha 2), Pavlína Kostková (Mikulov), Andrea Kytková 
(Praha 2), Ivana Procházková (Praha 2), Jiří Šimek (Jablonné), Pavel Wittner 
(Plzeň 1). Náplní práce Komise byly v uplynulém roce:

- zpracování stavu služebníků, kteří na sborech pracují s dětmi v Nedělní 
besídce, Mateřských centrech, Royal rangers atp. – pro účely vzdělávacích kurzů 
(k březnu 2012 je jich ve sborech ECM v ČR 120)

- doplňování zpracovaných Úvah pro dětské bohoslužby
- zahájení příprav vzdělávacích kurzů pro pracovníky s dětmi ve spolupráci 

s ČCE
Do aktivit komise za celé funkční čtyřleté období patřilo dále mj: zřízení 

a správa webu komise, zpracovávání podnětů od Rady metodistické mládeže 
a dětí (EMYC – návrh bohoslužby, zpracování presentace činností s dětmi na 
sborech); dětský program na 90. výročí ECM; roční setkání těch, kdo na sborech 
pracují s dětmi. Byly připraveny tyto materiály: Minimum pracovníka s dětmi 
aneb pár bodů hodných zohlednění při přípravě/realizaci programu s dětmi; 
Videonahrávka dětských křesťanských písní.

Nepodařilo se najít člověka, který by v církevním časopise Slovo a život měl 
na starosti rubriku pro děti. Také web není užívaným partnerem pracovníkům, 
jak bylo původním záměrem. Z vytýčených cílů dále nebylo dosaženo propojení 
dětí v církvi, mimobesídková (pravidelná přestýdenní) a misijní (několikadenní 
jednorázová) činnost na každém sboru, propojení v Evropě (zahraniční tábory). 
Trochu jsme se přiblížili k seminářům s kvalitními lektory (1x/čtvrt roku), i když 
finální podoba vzdělávacích kurzů bude asi odlišná.

Pavel Wittner, předseda

Zpráva č. 12 – Zpráva Komise pro práci s dorostem
Komise, resp. naše lehce stárnoucí a okoukaná trojka /Jandovský, Pech, Švehla/ 

i v uplynulém konferenčním roce fungovala více, ale spíše méně, elektronickou 
dálkovou formou. Těžiště služby nadále zůstává na místních společenstvích 
a jejich chuti, či nechuti ke službě této věkové skupině. Průvodním jevem ná-
boženské aktivity v ECM bývá nejednou lamentace, jak je to všecko špatné 
a že je to čím dál tím horší a že je nás málo. Často jsme slyšeli, že není mnoho 
pracovníků i táborů pro dorosteneckou kategorii /no, jinde to nebude o moc lepší 
počítám/. Jistě, je to práce, stojí to čas, je to povinnost, někdy i námaha, občas 
to jsou nervy. Nehledě na to, že občas si ze setkání v dorostu člověk neodnese 
nijak povzbudivý dojem. 

Proto děkujeme všem, kteří s námi učí, spolupracují, tvoří, slouží. Věřím, že 
takových je nás víc, i když se k tomu ne všichni „veřejně“ komisi přiznávají. 
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Pokud mohu mluvit za naši pracovní skupinu, rádi uvítáme další členy i sym-
patizanty, kteří budou chtít službu dorostu dále vylepšovat a podporovat v její 
důležitosti, obtížnosti či dále všemožně popularizovat. Nově to bude, doufejme, 
možné v rámci sloučení s komisí pro děti, kde bychom v rámci kontinuity rádi 
pracovali dohromady.

Náčrt služby komise do budoucna:
• Propojit otázky víry s praktickým životem. Dorostenci se mohou aktiv-

ně zapojit, diskutovat, podávat své názory, nejsou předávány hotové pravdy. 
Dorostenci se učí tvořit si často svůj názor, uvažovat spolu s promlouvajícím, 
hledat odpovědi na složité otázky a také se trochu vyznat třeba i sami v sobě. 
Znamená to hodně naslouchat a procházet tak s nimi cestu, na jejímž konci může 
být pochopení, otevření něčeho nového a hlubokého… 

• Reagovat moderní formou na aktuální problémy dětí a mladých. Dnes se 
dorostenci dostávají do styku s mnoha podněty díky televizi, internetu, kamará-
dům…. Mají mnoho otázek o tom, co je dobré, co je špatné. Jak to se vším je. 
V tom je velká podobnost s dětmi, i z tohoto důvodu navrhujeme sloučení.  

• Vytvořit mezi dorostenci a jejich vedoucími /napříč sbory/ trvalé přátelské 
vztahy táhnoucí se po další generace. 

• Dorost nevede jen jeden člověk, ale několik lidí, Díky tomu nebudou 
setkání jednotvárná, omezená obdarováním jednotlivce, ale naopak pestrá a růz-
notvárná. 

• Dorost bude jezdit na společné víkendové pobyty či jiné formy setkání. 
/i s jinými sbory naší či jiné církve/

• Nabídku akcí pro dorostence jednotlivých sborů zasílat všem společen-
stvím /viz pozvánka s trailerem na dorostový tábor v Bartošovicích pořádananý 
sborem Plzeň 3- Maranatha a Plzeň 1 – Lochotín/

Filip Jandovský, předseda

Příloha č. 13 – Zpráva za Metodistický seminář Praha-Vršovice
Metodistický seminář je v provozu již druhý školní rok, je plně obsazen. 

Bydlí zde 16 studentek a 4 studenti, ve srovnání s minulým školním rokem 
procentuálně narostl počet studentů teologie. Z ECM bydlí v semináři jeden 
student a 3 studentky, ostatní jsou většinou aktivními členy některé ze široké-
ho spektra křesťanských církví v ČR a na Slovensku. Toto široce ekumenické 
složení obyvatel semináře je pro spirituála i studenty výzvou hledat společně 
způsoby sdílení a vyjádření křesťanské víry, modliteb, písní, je zdrojem mnoha 
podnětů při utváření vlastní křesťanské spirituality. Studenti přicházejí bydlet 
do semináře s vědomím, že se od nich očekává aktivní účast na společném 
duchovním životě. Musím konstatovat, že se nám toto daří naplňovat v přátel-
ském duchu. Správcem semináře je Bohumil Opočenský, stará se o technický 
provoz semináře. Na část úvazku je zaměstnaná paní uklízečka. Duchovní péči 
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v semináři má na starosti spirituál Ivana Procházková ve spolupráci s kazate-
lem sboru Praha-Strašnice Petrem Špirko. Jednou týdně (pondělí 19.30 h.) se 
v kapli semináře koná bohoslužba, od úterý do pátku od 7.00 h. ranní modliteb-
ní ztišení. Ve vedení modlitebních ztišení se střídají studenti a pověření faráři 
(ve středu  Petr Špirko, ostatní dny Ivana Procházková). Pondělní bohoslužby 
organizuje spirituál, slovem zde sloužili také Pavel Hradský, Petr Špirko, Alena 
Procházková, Filip Gärtner, Petr Procházka. Příležitostně zveme i další hosty ke 
kázání nebo k přednáškám a diskuzím po bohoslužbě. Studenti se na bohoslužbě 
podílejí četbou z Písma, modlitbami a chvalami. Neformálním společným akcím 
se meze nekladou, organizují si je studenti sami nebo je organizuje spirituál. 
Uskutečnila také řada osobních pastoračních rozhovorů z iniciativy spirituála 
nebo studentů. Od února se zájemcům věnuje jednou týdně ve středu také sestra 
farářka Michelle McKinnon-Young. Výuky angličtiny formou diskusí, společného 
vaření, společenských her se účastní asi 7-10 studentů každý týden. 

Studenti vítají a váží si toho, že Evangelická církev metodistická provozuje 
seminář. Přestože seminář není úzce denominačně profilovaný, je součástí života 
a služby české ECM a mimo jiné i seznamuje studenty z jiných církví s tradicí 
a současným životem a službou naší církve. Věřím, že společenství semináře 
je inspirativní pro všechny zúčastněné, je pro studentky a studenty zázemím 
– hmotným, společenským i duchovním. V semináři je i letos přátelské, duchovně 
vřelé a ekumenické společenství. 

Chtěla bych na tomto místě poděkovat ECM za zřízení a podporu této služby, 
chtěla bych poděkovat Petrovi Špirko, Bohumilovi Opočenskému, Michelle 
McKinnon-Young a všem dalším, kteří se na životě semináře podílejí. 

Ivana Procházková, spirituál

Zpráva č. 14 – Zpráva Aliance metodistické mládeže a komise pro práci 
s mládeží

Když se sjedeme z různých sborů ECM na setkání delegátů AMM a sdílíme 
se o našich radostech a starostech při službě mladým, slyšíme povzbudivé zprá-
vy, ale i zprávy o tom, že se něco nedaří. Scházíme se třikrát do roka a jednou 
z toho na dvoudenní setkání, kde je právě více místa nejen na pracovní agendu, 
ale i na sdílení a společné modlitby. Když jsme se takto sešli v březnu letošního 
roku poblíž Plzně a modlili se na místním kopci, vzpomněl jsem si na proroctví 
o probuzení mezi mladými, které jsem přijal minulý rok. Věřím, že Bůh ve 
službě mládeži chystá velké věci.

Organizovali jsme mládežnickou Poušť, která byla naplněna kapacitou, tak 
i obsahem. Z následné ankety jsme vyčetli, že mládežníci odjížděli domů povzbu-
zeni a vystrojeni více ke službě, což bylo téma, kolem kterého se točila většina 
seminářů. Stanovili jsme letos poprvé věkovou hranici 16 let, aby mládežnická 
Poušť byla pro mládežníky a ne pro děti, které potřebují přeci jen více dohledu 
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a vedení. Dlouhodobě nám jako církvi chybí pobyt na Poušti pro dorost, kam by 
mohli jet ti, kteří se hlásí na mládežnický pobyt, ale 16 jim ještě nebylo.

Na podzim proběhla konference mládeže v Mikulově za účasti 90 mladých lidí. 
Mikulovští pojali konferenci velmi zodpovědně. Postarali se o duchovní stravu 
a v mikulovské továrně se hodně mládežníků rozhodlo obnovit svůj vztah k Bohu 
a také se výborně postarali o naše fyzické potřeby, například opečeným prasetem 
na sborovém dvoře. Příští konference AMM by se měla konat v Plzni.

V Třeboni proběhl Silvestrovský pobyt poprvé pod hlavičkou AMM za účasti 
20 mládežníků.

Během roku jsme spustili možnost připojit se ke slibu čistoty ohledně před-
manželského sexu, což je možné dát najevo prstenem. Nabídky využilo něco 
přes deset mládežníků a nabídka stále trvá.

Milan Mrázek (předseda AMM a komise pro mládež)

Příloha č. 15 – Zpráva za oblast práce žen
Roli koordinátorky jsem převzala v roce 2009.  Těžkopádně  jsem se seznamo-

vala s náplní  této funkce  a nabyla dojmu, že kromě  toho být kontaktní osobou 
pro tuto oblast to  převážně spočívá v zajišťování finanční podpory ze Švýcarska. 
Loni jsem měla příležitost se osobně setkat s Regulou Stotz, koordinátorkou práce 
žen při Centrální konferenci, která mě povzbudila, že nás podporují rádi.  Vážím 
si toho.  Peníze např. věnují na  podporu studia cizích jazyků pro ženy aktivní v 
církvi nebo na podporu setkávání manželek kazatelů. Ty se scházejí pravidelně  
jedenkrát ročně. Tato setkání jsou vzácná a napomáhají nám překonávat někdy 
těžká období spojená se službou kazatelů. 

Ale nad to zápasím s přesvědčením, že název PRÁCE žen je v našich podmín-
kách velmi nadsazený. Jsem si jistá, že ženy na sborech pracují a jsou aktivní, 
ale v rámci ECM v ČR se nijak nesdružují, nepodílejí se na žádných projektech, 
které by přinášely užitek dovnitř nebo vně, ať už do jakékoliv oblasti lidského 
života. Myslím, že by bylo možné na tom zapracovat, pokud bychom našli ženu, 
která by se této službě mohla věnovat prioritně a hledala a nacházela způsoby, jak 
jednak finanční podporu  využít plnohodnotně a užitečně, ale také začít pracovat 
na tom, jak finančně  či jinak podpořit potřebné. Např. během  uplynulých měsí-
ců  dorazilo na účet střediska  práce žen cca 16.000,- Kč od žen z VB a USA.  
Čekají na nápad, jak je co nejlépe využít. Musím říci, že záběr mojí práce na 
sborové úrovni je pestrý a nedovoluje mi věnovat se oblasti práce žen více než 
okrajově. Prosím tedy Oblastní konferenci o zvážení, jak dál.

Děkuji všem ženám, které se v uplynulých letech zúčastnily setkání v zahraničí 
a reprezentovaly tak naši církev. Děkuji Janě Křížové, která za tímto účelem 
vyrazila nejdál, a to do JAR na Světové shromáždění metodistických žen.

V Tachově 15. 4. 2012 Dana Mrázková
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Příloha č. 16 – Zpráva Komise pro evangelizaci, zakládání sborů 
a obnovu sborů

V uplynulém období navštívili zástupci Evangelizačního výboru (EV) tyto 
sbory: Sedlčany, Jablonné v Podještědí a Vimperk. Vedli rozhovory, které měly 
podnítit nový pohled na evangelizační službu těchto sborů a přinést potřebné 
povzbuzení. Rozhovory měly pozitivní ohlas.

V tomto konferenčním roce EV vyšel na světlo s novým projektem, kterým 
jsou motivační semináře pro naše sbory. Cílem seminářů není předání informací, 
ale spíše poskytnutí dobrého základu pro diskusi na dané téma. Zatím proběhly 3 
semináře na téma „Jak vytvořit ve sboru takové prostředí, kam bych rád pozval 
své přátele“. Reakce ze sborů byly vesměs pozitivní, v jednom sboru již proběhlo 
i následné vyhodnocení, kdy se sbor sešel s měsíčním odstupem a hledal praktické 
kroky, jak vylepšit slabiny, které odhalil dotazník vyplňovaný v rámci semináře. 
Hotový je také seminář „Jak přivádět druhé ke Kristu“. Ten zatím na žádném 
sboru neproběhl. Další semináře jsou zatím ve fázi rozpracování, a jakmile 
se nám podaří doladit další seminář, s radostí budeme naše sbory o možnosti 
dalšího semináře informovat. Díky hojným zkušenostem z Plzně připravujeme 
seminář „Jak připravit veřejné čtení Bible“, které se na mnoha místech v ČR 
koná o velikonočních svátcích. Semináře je možné využít i pro zpětnou vazbu 
pro následné plánování rozvoje daného sboru.

EV vydává informační leták „O kus dál“ za účelem nabídnout sborům představu 
o evangelizačních aktivitách na našich sborech a za účelem inspirovat.

Zástupci EV pracovali ve Správní radě MS Brána, kde předkládali návrhy 
ohledně fungování misijního střediska směrem k Radě oblasti (RO). RO nyní 
pověřila Správní radu Brány  přípravou výběrového řízení na nového provozo-
vatele MS Brána.

Práci EV omezilo ukončení kazatelské práce bývalého předsedy výboru R. 
Novotného. Výbor byl určitou dobu bez vedoucího či svolavatele.

Výhled do budoucna - návrhy a doporučení
EV doporučuje zachovat kontinuitu již osvědčeného (viz výše). Také sledování 

nových evangelizačních projektů za hranicemi ECM.
G. Kim zprostředkovala nabídku ze strany korejských sborů vůči našim kaza-

telům, aby navštívili vybrané korejské sbory a rozšířili své obzory. Zamýšlená 
návštěva M. Kostky se realizovat nebude. Tato nabídka uskutečnit podobné 
návštěvy však zůstává otevřená.

EV doporučuje, aby v MS Brána byl zachován prodej současného sortimentu 
křesťanské literatury.

EV vnímá oblast evangelizace a misie jako úzce propojenou. Nevidíme tedy 
v současné době jako dobré výbor rozdělovat na dvě části.

Do komise pro evangelizaci navrhujeme zařadit i oblast domácí misie (komu-
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nikace, podpora, spolupráce). Doporučujeme název Komise pro evangelizaci 
a domácí misii. Jako členy navrhujeme také stávající členy EV, kteří jsou ochot-
ni se i nadále zapojit: Neužil, Kuchynka, Škaloud, Novák, Červeňák, Zajíc, 
G.Kim.

Oblast zakládání nových sborů doporučujeme svěřit do kompetence RO a pří-
slušného sboru (farnosti).

Oblast zahraniční misie doporučujeme svěřit do kompetence RO ve spolupráci 
s koordinátorkou partnerství v misii.

Jedním z budoucích úkolů Komise pro evangelizaci a domácí misii by mělo 
být také vypracování návrhu na strukturu misijního fondu. Misijní fond je nyní 
spravován třemi pověřenými zástupci EV.

Zprávu na základě jednání EV (16.4. 2012) vypracoval: Pavel Kuchynka

Příloha č. 17 – Zpráva o zastupování v ekumenických komisích
A) Komise pro ekumenismus při Ekumenické radě církví (ERC)

Tato komise byla ustavena Valným shromážděním ERC 2009 a dostala úkol 
pracovat na úpravě stanov.

V roce 2011 vypracovala teze pro další směrování ekumenické práce a před-
ložila je Valnému shromáždění 2011. Teze byly schváleny a komise byla pověřena 
další prací na nich. Vzhledem k onemocnění předsedy komise bratra biskupa 
Davida Tonzara bylo jarní zasedání odloženo z února na květen. Sejdeme se 
tedy 3. 5. 2012.

Teze:
1) Společně vyznáváme, že v Duchu svatém si chceme naslouchat, vzájemně 
se slyšet (respektovat různosti), vnímat potřeby druhých a být jeden druhému 
darem
2) Církve sdružené v ERC zvěstují Krista slovy i činy každá zvlášť a přitom 
spolu (jednota v různosti)
3) Věříme, že naším základem je Kristus, proto se smíme radovat ze své roz-
manitosti
4) Ve vědomí, že jsme Otcem povoláni skrze Krista tvořit jeho rodinu, vyzná-
váme, že zůstane-li některá církev sama, bude ochuzena o tradici a bohatství 
darů Ducha ostatních církví. Ostatní církve budou ochuzeny o bohatství darů 
Ducha a tradici této církve. Jednota v mnohosti, ke které směřujeme, vyjadřuje 
bohatství evangelia. 
5) Boží láska k lidem je zdrojem naší vzájemné lásky 
6) Kristova oběť nás vede k odpovědnosti za svět a vůči sobě navzájem
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7) Cesta k druhým je cesta pokory, k níž nám dává Kristus nástroje i prostřed-
ky
8) Uvědomujeme si, že jednota není v naší moci (schopnosti). Síla Ducha sva-
tého, o niž v modlitbách prosíme, nás k ní dovede. 
Výstupy pro praxi
Doporučení komise
1. Řídícímu výboru,
 aby na webových stránkách zřídil odkaz „Praktický společný život církví 

v ekumeně“, kde by jednotlivé náboženské obce, společenství, se sdílely o svých 
společných projektech (články, fotografie, svědectví).
2. Dělat něco společně (projekt)
2.1. Současné projekty pořádané ERC samostatně nebo ve spolupráci s jinými 

ekumenickými organizacemi (Modlitba za domov, Alianční týden modliteb, 
Týden modliteb za jednotu křesťanů, kaplani vojenští, nemocniční, příprava 
policejních, …)

(Jsou dobré, ale …) Jak to zlepšit? Vložit srdce např. do projektu Modlitba 
za domov (větší nasazení každého člena jednotlivých církví, nejen zástupců 
v přípravných výborech a komisích)

2.2 Spolupráce na dalších:
2.2.1 Misie a evangelizace českého národa (zbavit národ strachu a předsudků 

z církví)
(Dvanáct zastavení, představení církví a jejich života – vyrobit a prosadit v TV 

i v ČRo pořad každý měsíc o církvích– první o ERC a každý měsíc o dalších 
církvích)

2.2.2 Tištěná média (jako MF Dnes, nebo jiné)
(Doporučení církvím, aby každý měsíc jedna církev připravila jeden článek pro 

regionální mutace celostátních deníků. Článek by zahrnoval např.: připomenutí 
různých svátků; představení aktivit církví pro společnost – ať ideové nebo prak-
tické; úvahy nad aktuálními žhavými tématy; medailonky členů církví; apod.)

2.2.3 Společně s MAS (Místní akční skupiny) příprava projektu Cesty víry 
(historické cesty)

2.2.4 Společná realizace (případně podpora) konkrétního projektu ve třetím 
světě (inspirace již zaběhlými projekty, jako Nehemia, Institut teologických 
studií HITS, podpora základního vzdělání dětí v Africe, Nadace Mezinárodní 
potřeby, aj.)

2.2.5 Návrh na společnou výuku ekumenismu napříč teologickými fakultami 
a učilišti.
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B) Česká biblická společnost (ČBS)
Ve výboru ČBS zastupuj naši církev při pravidelných čtvrtletních zasedáních 

a každoročním valném shromáždění. Sem každá církev vysílá ještě jednoho 
zástupce (letos bratr farář Pavel Hradský). Hodnotíme činnost ředitele i celého 
týmu ČBS, schvalujeme publikační činnost, finanční záležitosti, apod. V případě 
potřeby jsme zprostředkovateli podnětů a nabídek do církví a z církví. Jako člen 
výboru jsem zvolen do personální komise. 
C) Rada Evangelikálního teologického semináře (RETS)

Po několikaměsíční práci na strategickém plánu pracujeme krom pravidelných 
každoročních povinností rady na dalším směřování ETS. Avizovaná proměna 
uvažuje o transformaci na vysokou školu. K tomu bude zřízena pomocná orga-
nizace – nadace nebo nadační fond. 

O aktuálních jednáních informuji Radu oblasti prostřednictvím bratra super-
intendenta.

Josef Červeňák

Příloha č. 18 – Zpráva Komise pro řád církve při ECM v ČR
a) Komise se během roku nesešla, ani nevykazovala žádnou činnost. K loňským 

návrhům jednacího řádu jsme nedostali žádné podněty. Rozuměli jsme tomu tak, 
že nemáme žádné zadání.

b) Pracovní skupina pro řád církve při Centrální konferenci, kde jsem členem, 
pracovala jen v německy mluvící části (Švýcarsko a Německo). Pro letošek by 
již měly být nějaké výstupy i pro ostatní členy skupiny.

c) Bratrem biskupem byla ad hoc utvořená pracovní skupina pro uvedení 
řádu církve v Polsku. Byl jsem do ní povolán jako jeden ze čtyř členů zastupu-
jících Centrální konferenci. Podali jsme zprávu exekutivě, která však naši práci 
na neurčito zastavila. Zřejmým důvodem je, že polská ECM má řadu výhrad 
k současnému řádu a odmítá jej bez výhrad přijmout.

Josef Červeňák

Příloha č. 19 – Zpráva Komise pro liturgii
Naším cílem pro následující roky je překlad všech základních liturgický textů. 

Podkladem je The United Methodist Book of Worship, vydání 2007. Liturgic-
ké texty projdou jazykovou, liturgickou revizí a budou porovnány (upraveny) 
s německou verzí, která je schválena Centrální konferencí a upravena pro naše 
poměry.

Doufáme, že do konce června 2012 budeme mít nově přeloženy všechny liturgie 
Services of Word and Table. Do následující Výroční konference 2013 bychom 
chtěli dodělat celou první kapitolu: I. General Services (The United Methodist 
Book of Worship, 1-170).
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Výbor chce v budoucnosti zrevidovat už přeložené a používané liturgické 
texty. Bude nám velkou pomocí, pokud zašlete své zkušenosti a připomínky 
předsedovi výboru do konce června. 

Petr Procházka

Příloha č. 20 – Zpráva Komise pro hudbu a zpěv
Na minulé oblastní konferenci jsem dostal úkol být svolavatel, abychom zvolili 

nového předsedu výboru.
Protože výbor je navržen ke zrušení, setkání výboru jsem neinicioval.

Zdeněk Eberle

Příloha č. 21 – Zpráva Nominačního výboru
Při zesedání OK je třeba:
a) nominovat oblastního vedoucího laiků – volí ho VK, ale není důvod, aby 

VK nezvolila kandidáta, kterého doporučí OK. Povinnosti oblastního vedoucího 
laiků popisuje článek 658 řádu přijatého v roce 2009. Na VK 2011 jsme přijali 
doplnění: Oblastní vedoucí laiků je z titulu své funkce členem Rady oblasti.

b) rozhodnout, kolik členů bude mít Rada oblasti, jak dlouhé funkční období 
a zvolit zbývající členy Rady oblasti (superintendent a oblastní vedoucí laiků 
jsou členy ex officio).

c) rozhodnout, které výbory ustanovíme na úrovni oblasti a které doporučíme 
ustanovit na úrovni VK.

d) zvolit členy oblastních výborů a nominovat členy výborů VK.
e) stanovit délku funkčního období výborů – navrhujeme čtyři roky.
Na základě obdržených nominací byl sestaven následující seznam návrhů, 

doporučení, výborů a kandidátů:
Oblastní vedoucí laiků: Jan Harbáček
1. Rada oblasti
Tři duchovní a tři laici. Ex officio je členem RO superintedent a oblastní 

vedoucí laiků, volíme tedy dva duchovní (ordinované starší) a dva laiky.
Duchovní: Zdeněk Eberle, Pavel Hradský, Richard Novák
Laici: Jan Harbáček (Praha 2), Martina Chlupáčková (Jihlava), Bronislava 

Jindrová (Praha 2), Vladimír Perman (Vimperk), Petr Vaďura (Tachov)

2. Pomocné orgány Rady oblasti
Nejsou voleny.
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3. Sekretariát OK
Duchovní:Jana Křížová 
Laici: Pavel Wittner 

4. Nominační výbor
Příprava nominací pro OK.
Duchovní: předsedkyně Jana Křížová, (pokud nebude nikdo další – Petr Pro-

cházka)
Laici:

5. Komise církev a společnost 
Překlad Sociálních zásad přijatých na Generální konferenci 2012.
Udržování kontaktů s církevními, vládními i neziskovými organizacemi, které 

se věnují sociálním  tématům. Předávání informací dovnitř církve.
Duchovní: předsedkyně Jana Daněčková, Zdeněk Brož 
Laici: Martin Lang (Litoměřice), Miroslav Klička (Plzeň Maranatha), Roland 

Mikulička (Znojmo)

6. Komise pro sociální práci
Sociální práce církve, Diakonie, služba kaplanů, Střediska křesťanské pomoci 

– podpora, spolupráce, kontrola výroční zprávy Diakonie, nové možnosti a rozvoj 
naší sociální služby. 

Duchovní: Alena Procházková, Filip Gärtner, Richard Novák, Zdeněk Brož
Laici: Josef Thál, Přemysl Suchomel
Ředitel diakonie: Ctirad Hrubý

7. Komise pro misii
Zahraniční misie – komunikace, podpora, spolupráce, dozor (osoby vyslané 

ECM v ČR).
Domácí misie – komunikace, podpora, spolupráce, dozor (osoby podporované 

ECM v ČR v domácí misii).  
Zakládání nových sborů – podpora a spolupráce (ESUMC v Praze, Sedlčany, 

Znojmo)
Duchovní: předseda Richard Novák
Laici: Vítězslav Čech (Plzeň Maranatha)

8. Komise pro evangelizaci
Podpora duchovní obnovy a evangelizace v rámci stávajících sborů (podpora 
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evangelizačních programů, informace o evangelizačních programech, nabídka 
motivačních přednášek a programů, spolupráce při evangelizačních akcích). 

Duchovní: předseda Pavel Kuchynka
Laici: Zdeněk Neužil

9. Komise pro liturgii (česká část VK)
Příprava, překlady liturgických formulářů.
Duchovní: předseda Petr Procházka, Zdeněk Eberle, Alena Procházková, Jana 

Křížová
Laici: Kristýna Kupfová, Jiří Mlejnecký (Tachov) 

10. Komise pro práci s dětmi a dorostem
Duchovní: Filip Jandovský, Ivana Procházková, Pavel Hradský 
Laici: předseda Pavel Wittner (Plzeň Lochotín), Jitka Buchtová (Jihlava), 

Michaela Červeňáková (Praha 2), Andrea Kytková (Praha 2), Jiří Šimek (Jab-
lonné), Martin  Švehla (Praha Horní Počernice)

11. Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými
Duchovní:
Laici: Zdeněk Neužil
Předseda AMM: Milan Mrázek 

12. Komise pro Řád církve (Česká část) 
Překlady dalších částí Řádu církve.
Duchovní: Petr Procházka 
Laici:

13. Institut vzdělávání (Česká část)
Ivana Procházková, zástupce ředitele pro Českou oblast (pověřuje biskup)
Filip Jandovský, Jana Daněčková 

14. Koordinátorka pro práci sester
Podpora laické služby žen v církvi.
Dana Mrázková (pověření RO)
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Neustanovovat:
Komise pro média a internet (v kompetenci RO) 
Komise pro teologii, studium a vzdělávání (v kompetenci Institutu vzdělá-

vání)
Komise pro ekumenu (v kompetenci RO)
Komise pro hudbu a zpěv (v kompetenci RO)
Komise pro partnerství v misii (v kompetenci misijní koordinátorky a RO)

Pro Výroční konferenci navrhujeme ustavit:
1. Sekretariát
2. Výbory disciplinární
3. Komise pro ordinované služby
4. Institut vzdělávání
5. Nominační výbor 
6. Komise pro liturgii
7. Komise pro Řád církve 
a jmenovat do nich členy odpovídajících útvarů z oblastí.
Na VK budeme volit výbory podle doporučení z OK a konferenčního vedoucího 

laiků. Tato funkce je popsána ve článku 603, bodě 9 Řádu z roku 2009. Vzhle-
dem k tomu, že naprostá většina činnosti se odehrává na úrovni OK a funkce 
konferenčního vedoucího laiků je v našich podmínkách užitečná jen pro kon-
takt se zahraničím, navrhují nominační výbory české a slovenské oblasti, aby 
tuto funkci zastával jeden z oblastních vedoucích laiků a střídali se po čtyřech 
letech. Podrobnosti o tomto uspořádání, případně o náplni práce konferenčního 
vedoucího laiků mohou být uvedeny v protokolu VK.

Jana Křížová

Příloha č. 22 – Zpráva misijní koordinátorky
Mým úkolem je koordinovat spolupráci metodistických sborů, týmů, jednotliv-

ců z USA a České republiky, zejména projekt In Mission Together (IMT, V misii 
společně), který je součástí práce světové metodistické agentury General Board 
of Global Ministries (GBGM, Všeobecný výbor světových služeb).

V roce 2011 podle mně dostupných informací se v rámci IMT uskutečnilo 
32 cest, do České republiky přijelo celkem 194 lidí. České farnosti dostaly 
oficiální cestou přes projekt IMT 50 653 dolarů. V tom nejsou započteny dary 
do Jablonného, protože přicházejí přes jiný projekt – Connecting Congregations 
(Spojující se sbory). 
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Vedle akcí konaných přímo mezi partnerskými sbory se rozvíjely přátelské 
vztahy s lidmi z Johnson City District, už tradiční letní Sport Campy atd. V rámci 
tohoto partnerství oblastí pracují od června 2011 farářka Michelle McKinnon-
Young a její manžel Gary Wayne Young v Praze-Vršovicích na zakládání anglicky 
mluvícího sboru.

V únoru 2011 jsem se zúčastnila setkání misijních koordinátorů naší centrální 
konference v Bratislavě.

V říjnu 2011 jsem se zúčastnila konzultace IMT v USA a navštívila několik 
partnerských sborů. Patrick Friday, který má na starosti program IMT ve svě-
tovém měřítku, představil nové pojetí partnerství a povzbudil nás, abychom je 
takto prosazovali. Přečtěte si prosím přílohy 50-50. Mělo by jít o opravdové 
partnerství, nikoli o nadřazenost jednoho z účastníků smlouvy. (Vysvětlím, pokud 
někdo bude chtít.)

V březnu 2012 v rámci Jarní školy (vzdělávání kazatelů a spolupracovníků) 
nám faráři z Johnson City mimo jiné vyprávěli o tom, jak se připravuje tým 
dobrovolníků z USA na cestu k nám. Podstatnou částí příprav jsou modlitby 
a společné pobožnosti. Za toto nahlédnutí do zákulisí jsem vděčná a využiji ho 
také při přípravě našich cest do USA, které plánujeme v srpnu 2012. 

Navazujeme na průkopnický počin týmu Miluše Šálkové v roce 2010 a při-
pravujeme pracovní pobyt týmu dobrovolníků z pěti českých sborů v Kalifornii 
a poté v partnerském Johnson City, Tennessee.

V letošním roce plánujeme jako obvykle celou řadu akcí ve spolupráci s našimi 
přáteli z USA, většinou v letních měsících. (Můžu předložit seznam.) 

Rok 2012 bude klíčový pro směr další spolupráce České oblasti ECM a John-
son City District, protože superintendent Randy Frye končí po sedmi letech ve 
své funkci. Jeho nástupce pravděpodobně v létě přijede s jedním z týmů, takže 
se s ním budeme moci seznámit. Ukáže se, jestli i pro něj bude tento projekt 
IMT prioritou. 

V září 2012 jsem pozvaná k účasti na přípravě příručky pro VIM týmy, kterou 
vydává GBGM. Vyžádali si můj pohled z druhé strany – hostitele VIM týmů. 
VIM je zkratka pro “volunteers in mission” – dobrovolníci v misii. (Mohou to 
být týmy i jednotlivci.)

Naopak – mám k dispozici  jejich dokument popisující, co očekávají VIM 
týmy od svých hostitelů. Na požádání mohu poskytnout.

V říjnu 2012 plánujeme setkání misijních koordinátorů naší centrální konfe-
rence v Praze. Přijede také Dick Arnold, konzultant GBGM. Předpokládám, že 
přijme pozvání do našich farností. Prosím dejte mi vědět, kdo byste měli zájem 
o jeho návštěvu. 

Jana Křížová
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Příloha č. 23 – STRATEGIE ECM (2013 – 2030)
Strategie pro řešení finančních záležitostí ECM spojených se změnou státní 

podpory.
Základní zaměření: STABILITA A RŮST

1. Základní cíle
A. Udržitelná existence církve v současném rozsahu (farnosti) s možnou misijní 
expanzí.
B. Finanční soběstačnost farností a sborů (provozní náklady a platy).
C. Podpora Diakonie a Středisek křesťanské pomoci.
D. Podpora misie v Evropě a ve světě.
E. Podpora misie a zakládání nových sborů v České republice.
F. Podpora duchovních se zvláštním služebním přidělením, finančně slabých 
farností a celocírkevních institucí.

2. Finanční zdroje pro celocírkevní službu
A. Příspěvky a dary členů církve, sponzorské dary.
B. Repartice.
C. Celocírkevní sbírky.
D. Ekonomická činnost.
E. Zahraniční dary.
F. Granty.
G. Příspěvek státu na platy duchovních.
H. Státní kompenzace.

3. Cíle pro prvních pět let (2013-2017)
1. Investovat „volné“ prostředky církve (kompenzace od státu) a reinvestovat 
zisk.
2. Použít zisk Správy budov ke splacení všech závazků a na údržbu stávajících 
budov. Případně navýšit základní kapitál FUB.
3. Dosáhnout 50% podílu farností a sborů na hrazení platů duchovních se služeb-
ním přidělením na
farnost.
4. Optimalizovat úvazky duchovních na farnostech i duchovních se zvláštním 
služebním přidělením.
5. Optimalizovat počet úvazků pomocníků kazatele placených z ústředí círk-
ve.
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6. Optimalizovat počet úvazků pro Diakonii (SKP) placených z ústředí církve.
7. Stanovit výši finanční podpory, která bude určená na práci Diakonie a pro 
misii ve světě.

4. Kontrola naplňování cílů
1. Každoroční kontrola naplňování cílů.
2. Každých 5 let proběhne vyhodnocení a naplánování dalších kroků.

KOMENTÁŘ KE STRATEGII ECM (2013 – 2030)
Strategie pro řešení finančních záležitostí spojených se změnou státní pod-

pory.

Základní zaměření: STABILITA A RŮST
Státní podpora platů bude během následujících 17 let ukončena. Kompenzace, 
která bude vyplácena 30 let, bude využita jako trvalý zdroj k podpoře služby 
církve. Hlavním finančním zdrojem i nadále zůstávají dary a příspěvky členů 
církve.
Kompenzace od státu (plus vlastní zdroje, výnosy) bude investována tak, aby 
byl vytvářen zisk. Prvních 5 let bude reinvestován i zisk (výtěžek), v dalších 
letech se začne zisk (výtěžek) postupně spotřebovávat.

1. Základní cíle
A. Udržitelná existence církve v současném rozsahu (farnosti) s možnou misijní 
expanzí.
Naším cílem je posílit a rozšířit službu církve. Soustředíme se na rozvoj exis-
tujících farností a sborů. Ve službě církve má důležité místo diakonická práce, 
podpora vzdělávání a misie.
A1. Vedení církve pomůže farnostem při optimalizaci pracovních úvazků (viz. 
3.5,6,7) a bude jim pomáhat na cestě k finanční samostatnosti. Se snižujícím 
se státním příspěvkem na platy duchovních se bude postupně navyšovat podíl 
farností a sborů na jejich platech. Všechny farnosti i přes budoucí finanční 
soběstačnost jsou součástí ECM a v jejím rámci by měla fungovat vzájemná 
solidarita, tedy podpora finančně slabších sborů těmi silnějšími.
A2. Diakonická služba je nedílnou součástí služby církve. Důraz na službu 
potřebným provází církev od jejího počátku. Vedení církve bude podporovat co 
nejužší spolupráci Diakonie s místními sbory.
A3. Teologické vzdělávání je nezbytné pro službu a duchovní růst církevních 
pracovníků (duchovních i laiků) i pro přípravu nových služebníků církve.
A4. Důraz na misii a zvěstování evangelia je jedním se základních pilířů 
církve.
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Nové sbory budou vznikat:
a. Ve spolupráci s vedením církve (Kabinet a Rada oblasti) z iniciativy stávajících 
místních sborů (farností), dle Řádu církve.
b. Ve spolupráci s nejbližší farností z iniciativy vedení církve (vyslání misijních 
pracovníků).
c. Ve spolupráci s jinými církvemi (ekumenický zájem).

B. Finanční soběstačnost farností a sborů (provozní náklady a platy).
B1. Zdrojem příjmů farností (sborů) jsou desátky, dary, sbírky, sponzorské 
dary, dědictví aj.
Členové církve jsou zváni, aby finančně podporovali službu místních sborů.
Jedním z úkolů zodpovědných duchovních a vedení místních sborů je vést členy 
sborů k odpovědnému spravovaní všech finančních prostředků .
B2. Finanční prostředky na jednotlivé projekty sborů lze také získávat z celo-
církevních zdrojů, prostřednictvím grantů (FMIE - Fond misie v Evropě, Con-
nexio, Misijní fond ECM, a další), ve formě půjčky z FUB - Fond údržby budov 
a z rozhodnutí Rady oblasti (OK) také ve formě daru. Finanční podporu lze 
získat i prostřednictvím programu IMT - In Mission Together.
Žádosti o dotace lze podávat i k dalším institucím (státní, vedení měst, nadace 
aj.).
B3. Farnosti zajistí plat duchovním se služebním přidělením na příslušnou 
farnost a to minimálně v garantované výši, dle rozhodnutí Oblastní konference. 
Tohoto cíle bude dosaženo postupně během 17-ti let. Platy duchovních se budou 
vyplácet prostřednictvím kanceláře ústředí církve.
B4. Farnosti zajistí provozní náklady své farnosti.
B5. Kostely, modlitebny a sborové domy mají farnosti ve výpůjčce. Farnosti 
mají povinnost se o vypůjčené nemovitosti řádně starat. Mohou je ekonomicky 
využívat (např. pronajímat) pro získávání finančních prostředků. Odpovědnost 
za řádné spravování nemovitostí má hospodářský výbor (Řád Čl. 259.3) pří-
slušné farnosti. Správa budov může konat pravidelné prohlídky vypůjčených 
nemovitostí s cílem zjistit stav nemovitosti (dle smlouvy o výpůjčce). V přípa-
dě neuspokojivého stavu svěřených nemovitostí může Rada oblasti vypovědět 
smlouvu o výpůjčce.
B6. Farnosti mohou se schválením Rady oblasti nabývat další nemovitosti. 
Takto získané nemovitosti budou ve vlastnictví celé ECM. (Způsob nabývání 
nemovitostí farnostmi navrhne Rada oblasti ke schválení Oblastní konferenci 
2013.)
Rada oblasti bude sborům, které nemají vlastní nemovitost (kostel, modlitebnu 
apod.), pomáhat hledat finanční zdroje k jejich získání.
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Rada oblasti bude pomáhat farnostem hledat finanční zdroje na podporu per-
spektivních projektů (granty, možnosti využití finančních zdrojů světové ECM, 
poradenství aj.).
B7. Farnosti mohou zaměstnávat pomocníky kazatele, sekretáře, správce a další 
zaměstnance. Zaměstnávání sborových zaměstnanců je možné pouze za předpo-
kladu, že farnost řádně plní své finanční závazky vůči ústředí a je schopná plně 
hradit své provozní náklady.
Zaměstnání pomocníků kazatele a laických kazatelů je podmíněno souhlasem 
superintendenta. Musí splňovat podmínky uvedené v Řádu církve (např. pří-
slušné vzdělání).

C. Podpora Diakonie a Středisek křesťanské pomoci.
C1. Sociální služba je jednou z priorit naší církve. Farnosti, sbory i církev 
jako celek bude podporovat finančně
i personálně službu Diakonie.
C2. Personální podpora zahrnuje dobrovolnickou i placenou službu členů 
církve.
C3. Podpora jednotlivců zahrnuje osobní finanční dary, například formou 
členství v klubu přátel Diakonie.
C4. Podpora sborů a farností zahrnuje mimořádné sbírky, nebo vyčlenění 
určité finanční částky v rámci farního rozpočtu.
C5. Církev jako celek bude podporovat práci Diakonie. Diakonie bude mít od 
roku 2018 každoročně k dispozici 15% z výnosu finanční kompenzace od státu 
a zisku Správy budov. Tato částka bude použita na plat ředitele Diakonie, platy 
dalších zaměstnanců, režii a podobně. Rozdělení této částky bude v kompetenci 
vedení Diakonie.

D. Podpora misie v Evropě a ve světě
D1. Podpora misie v Evropě a ve světě patří mezi priority naší církve. Farnosti, 
sbory i církev jako celek bude podporovat finančně i personálně misii v Evropě 
a ve světě.
D2. Personální podpora zahrnuje dobrovolnickou i placenou službu členů 
církve.
D3. Podpora jednotlivců zahrnuje osobní finanční dary, dobročinné akce 
apod..
D4. Podpora sborů a farností zahrnuje mimořádné sbírky, nebo vyčlenění 
určité finanční částky v rámci farního rozpočtu.
D5. Církev jako celek bude podporovat misii v Evropě a ve světě. Na zahra-
niční misii bude od roku 2018 každoročně k dispozici 5% z výnosu finanční 
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kompenzace od státu a ze zisku Správy budov (podpora v rámci naší Centrální 
konference, FMIE, CXO nebo podpora nějaké misie ve světě).

E. Podpora misie a zakládání nových sborů v České republice.
E1. Podpora misie a zakládání nových sborů v České republice patří mezi 
priority naší církve. Farnosti, sbory i církev jako celek bude podporovat finančně 
i personálně misii v České republice.
E2. Personální podpora zahrnuje dobrovolnickou i placenou službu členů 
církve.
E3. Podpora jednotlivců zahrnuje osobní finanční dary apod..
E4. Podpora sborů a farností zahrnuje mimořádné sbírky, nebo vyčlenění 
určité finanční částky v rámci farního rozpočtu.
E5. Finanční podpora misie a zakládání nových sborů v České republice se 
bude řídit stanovenými pravidly, která budou adaptována dle potřeby a konkrétní 
situace příslušného misijního místa. Pravidla vypracuje Rada oblasti.

F. Podpora duchovních se zvláštním služebním přidělením, finančně slabých 
farností a celocírkevních institucí.
Bude vytvořen Rezervní fond, který dovolí hradit platy zodpovědných duchov-
ních na sborech, které nemají dostatečné finanční prostředky nebo jsou nově 
zakládány (platy i provoz). Část výnosů (Správy budov a finanční kompenzace 
od státu) bude rovněž užita k pokrytí platů kazatelů se zvláštním služebním 
přidělením, provozních nákladů celocírkevních institucí (ústředí církve, Institut 
vzdělávání, OK, VK, CK).
F1. Duchovní se služebním přidělením mají dle Řádu církve nárok na plat. 
Pokud dostane duchovní služební přidělení na farnost (sbor), která nebude mít 
finanční prostředky na uhrazení plné výše platu, musí dojít ke změně úvazku nebo 
změně rozložení úvazku nebo musí být plat dotován z Rezervního fondu.
F2. Rezervní fond bude určen k podpoře platů zodpovědných duchovních na 
sborech, které nemají dostatečné finanční prostředky nebo jsou nově zakládány. 
Založení, financování (udržování likvidity) a pravidla užívání Rezervního fondu 
vypracuje Rada oblasti ve spolupráci s Kabinetem. Schválí Oblastní konference 
201�.
F3. Zvláštní služební přidělení dostávají duchovní, kteří pracují v celocírkevní 
službě: superintendent, kaplani (nemocnice, vězení, armáda, policie), duchovní 
jmenovaní pro diakonii, institut vzdělávání, misionáři
pověření zakládáním sborů a další. Při plánování zvláštního služebního přidělení 
budou zohledněny i finanční možnosti církve.
Kaplani ve věznicích jsou placeni jako zaměstnanci vězeňské služby. Podobně 
by tomu mělo být v budoucnu i u kaplanů v nemocnicích, armádě a u policie.
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Ordinovaní diakoni mohou být placeni zařízeními, ve kterých vykonávají svou 
službu. Na vlastní žádost mohou pracovat na částečný úvazek nebo dostat služební 
přidělení na neplacené místo (Čl. 331.4b.5.6.7.).
F4. Provozní náklady ústředí zahrnují celocírkevní službu (Oblastní konferen-
ce, Výroční konference, naše příspěvky do Centrální konference a další), platy 
zaměstnanců ústředí a provoz ústředí církve. Rozpočet každoročně schvaluje 
Rada oblasti.
Výdaje v těchto kapitolách budou v následujících letech 2013-2017 zhruba ve 
stejné výši.
F5. Náklady Institutu vzdělávání zahrnují platy, administrativu institutu, 
Metodistický seminář, stipendia pro studenty teologie, výdaje na vzdělávací 
projekty (vzdělávání laiků, celoživotní vzdělávání duchovních, studijní dovolená 
duchovních a další). Rozpočet každoročně schvaluje Rada oblasti.
Výdaje i příjmy budou v následujících letech 2013-2017 zhruba ve stejné 
výši.
F6. Radou oblasti bude zřízena Komise pro finance a církevní majetek. Komise 
připraví každoročně pro Radu oblasti návrh rozpočtu. Komise se bude skládat 
z Investičního výboru a Výboru pro církevní majetek. Investiční výbor bude 
spravovat církevní aktiva (akcie, fondy a další). Výbor pro církevní majetek 
bude spravovat nemovitý majetek církve.
F7. Provozní náklady Správy budov zahrnují platy zaměstnanců, administra-
tivu, financování potřebných oprav, rekonstrukcí a investic do budov, které jsou 
pod přímou správou správy budov. Provozní náklady mohou tvořit maximálně 
80% rozpočtu Správy budov. Rozpočet správy budov bude připravovat Komise 
pro církevní majetek, schvalovat Rada oblasti.

2. Finanční zdroje pro celocírkevní službu
A. Příspěvky a dary členů církve, sponzorské dary.
Dary, příspěvky, sponzorské dary, aj. na celocírkevní projekty.
B. Repartice.
Repartice ve výši 10% všech příjmů sboru (včetně ekonomické činnosti; existují 
odpočitatelné položky) platí farnosti (sbory). Odpovědnost za včasné odvádění 
repartic má vedení farnosti (zodpovědný duchovní a staršovstvo). Příjmy z repar-
tic budou použity k financování celocírkevní služby v rámci Oblastní konferen-
ce (výbory, komise, atd.), k uhrazení příspěvku do fondu Výroční konference, 
k uhrazení našich závazků vůči Centrální konferenci.
C. Celocírkevní sbírky.
Celocírkevní sbírky (sociální fond, misijní fond, FMIE, Diakonie) a další mimo-
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řádné sbírky vyhlášené Radou oblasti (případně schválené OK) jsou pro farnosti 
závazné.
D. Ekonomická činnost.
Výnosy z pronájmů budov, prodej literatury a další.
E. Zahraniční dary.
Dary přímo určené na podporu činnosti církve (nově vznikající penzijní fond, 
sociální podpora penzionovaných duchovních a vdov, podpora některých pro-
jektů a jiné).
F. Granty.
Přidělené granty na celocírkevní projekty (FMIE, Connexio, státní instituce, 
nadace, a další), které podává ústředí církve (Rada oblasti).
G. Příspěvek státu na platy duchovních.
Přechodné období je státem stanoveno na 17 let. První 3 roky zůstane příspěvek 
státu stejný jako dosud . V dalších letech pak bude klesat. Začátek přechodného 
období je stanoven na 1. 1. 2013. V současné době přispívá stát ročně na platy 
duchovních ECM částkou 14.828tis. Kč, na provoz ústředí částkou 734tis. Kč.
H. Státní kompenzace.
Státní kompenzace je stanovena na dobu 30ti let v částce 12.230tis. Kč ročně.

3. Cíle pro prvních pět let (2013-2017)
1. Investovat „volné“ prostředky církve (kompenzace od státu) a reinvestovat 
zisk.
Způsob investování navrhuje Komise pro finance a církevní majetek, schvaluje 
Rada oblasti.
2. Použít zisk Správy budov ke splacení všech závazků (Mikulov) a na údržbu 
stávajících budov. Případně navýšit základní kapitál FUB.
3. Dosáhnout 50% podílu farností a sborů na platech duchovních se služebním 
přidělením na farnost.
4. Optimalizovat úvazky duchovních na farnostech i duchovních se zvláštním 
služebním přidělením. Zodpovědnost za tento úkol má Kabinet.
5. Optimalizovat počet úvazků pomocníků kazatele placených z ústředí. Zodpo-
vědnost za tento úkol má Rada oblasti (ve spolupráci s místními sbory, respektive 
s Výborem pro spolupráci mezi kazatelem a farností).
Výše státního příspěvku na platy pomocníků kazatele se bude každoročně snižo-
vat (od 2016). Dorovnání platů je v kompetenci farnosti (sboru).
6. Optimalizovat počet úvazků pro Diakonii (SKP) placených z ústředí církve. 
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Zodpovědnost za tento úkol má Rada oblasti (ve spolupráci s vedením Diakonie, 
respektive s vedením jednotlivých SKP).
Výše státního příspěvku na platy pomocníků, kteří pracující v Diakonii se bude 
každoročně snižovat (od 2016). Dorovnání platů je v kompetenci Diakonie 
(SKP).
7. Stanovit výši finanční podpory, která bude určená na práci Diakonie (návrh 
15% ze zisku) a na misii ve světě (návrh 5%).

4. Kontrola naplňování cílů
Základní zaměření a cíle zůstanou beze změn.
1. Budeme sledovat a každoročně vyhodnocovat, do jaké míry se nám daří držet 
se Základního zaměření a cílů. Každoročně budeme aktualizovat náš plán rozvoje 
církve (v oblasti budování, vzdělávání i hospodaření).
2. Každých 5 let proběhne vyhodnocení situace církve a budeme revidovat naše 
plány do budoucna. Zároveň dojde k naplánování dalších kroků, které povedou 
k uskutečnění našich cílů.
Jednotlivá pravidla lze v případě nutnosti přizpůsobovat dle momentální situace 
církve – rozvoj služby, oblasti služby, směřování (nárůst/úbytek sborů, změny 
úvazků) a dle skutečných finančních možností církve a farností.
3. Pokud dojde k příznivému vývoji finančních prostředků církve, budeme moci 
významněji přispívat na diakonii, misii a budeme moci podpořit nové misijní 
projekty.

Petr Procházka
11.4.2012

Příloha č. 24 – Personální fond
Personální fond byl založen za účelem vytvoření finanční rezervy pro případ 

finanční odluky církve a státu. Do fondu přispívaly jednotlivé farnosti a sbory, 
dle počtu svých zaměstnanců.

Poslední platby do Personálního fondu proběhly v roce 2002.
S budoucí odlukou církve a státu a vzhledem k přijetí nové Strategie pro 

řešení finančních záležitostí ECM spojených se změnou státní podpory, je nutné 
přehodnotit původní záměr Personálního fondu.
Nabízí se několik možností:
a. vrátit finanční prostředky sborům a farnostem (zvýšené o finanční zhodnocení 
za dobu uložení po odečtení nutných výdajů na správu)

- nechat na rozhodnutí sborů, jak finanční prostředky použijí
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- zavázat sbory, aby si část finančních prostředků uložily ve Fondu údržby 
budov
- zavázat sbory, aby finanční prostředky nepoužily k hrazení běžných 
výdajů

b. použít část finančních prostředků do Rezervního fondu a část vrátit sborům
c. další možnosti

Dále je třeba rozhodnout, jak se použijí finanční prostředky, které si uložily 
již neexistující farnosti a sbory:
a. použít finanční prostředky jako základ Rezervního fondu
b. rozdělit finanční prostředky mezi Diakonii, Institut, na misii
c. přidat finanční prostředky ke kompenzacím a investovat
d. další možnosti

Připravovaná odluka církve a státu by měla začít v roce 2013. První finanční 
kompenzace je plánovaná na podzim 2013.

Doporučujeme, aby Oblastní konference pověřila Radu oblasti připravit pro 
Oblastní konferenci 2013 několik variant užití původního Personálního fondu. 
Konečné rozhodnutí by učinila Oblastní konference 2013.

11. 4. 2012
Petr Procházka, Zdeněk Eberle
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Příloha č. 25 – Zprávy farností

Farnost Brno
Minulé konferenční období jsme v naší farnosti konali pravidelně nedělní 

bohoslužby, biblické hodiny pro veřejnost a domácí skupinky. 
Další již pravidelnou akcí je prázdninová biblická škola (VBS), kterou pořádá-

me spolu s našimi přáteli z Johnson City, TN, USA. V pořadí již sedmý ročník 
připravujeme na červenec 2012.

Členové naší farnosti se zapojili do ekumenického dění v Brně a celocírkev-
ních aktivit. Spolupracují i na mezidenominačních projektech Cesta do Emaus 
a Modlitby matek. 

Doufáme (Věříme), že i příští rok udržíme nezmešený rozsah našich činnos-
tí. 

Ondřej Holuša

Farnost Jihlava

Sbor Jihlava
Činnost sboru.

Členové staršovstva se scházeli jednou za dva týdny na faře v 17 hodin v úterý. 
Loni na jaře jsme opět pořádali příměstský tábor pro děti v Lukách n/J. Pomáhal 
nám také zase americký tým z partnerského sboru. Loni v říjnu jsme byli na 
prodlouženém sborovém víkendu v Daňkovicích, kde nám posloužil opět bratr 
Andrew Bagulay z Velké Británie. Pokračujeme ve scházení se k nedělním 
bohoslužbám ve velkém sále Dělnického domu. Je to v blízkém sousedství, 
takže děti potom mohou odejít na besídky do farních prostor. Chceme, aby tato 
shromáždění byla více otevřená pro nevěřící. Víme, že tyto prostory nejsou ide-
ální, ale zatím nemáme jinou variantu a do farní budovy se vracet nehodláme. 
Farní prostory jsou během týdne bohatě využívány. Ostatní sborové aktivity 
pokračují ve svých činnostech jako roky minulé – tj.  domácí skupinky, skupinka 
maminek, dorost, mládež, nedělní besídky, EXIT 316, RR, půlnoční bohoslužba 
v kostelíku Sv.Ducha, skupinky v Lukách n/J a Humpolci. Modlitební setkání 
jsou 3x týdně, ale jsou slabě navštěvována. Občas konáme večery chval a mod-
liteb. Občas v pátek míváme sborová odpolední setkání – různá témata, sdílení 
zkušeností z cest, aj. Podporujeme nově modlitebně a finančně (individuálně) 
sestru Anetu Zábrodskou, která bude pracovat v KAMu (Křesťanská akade-
mie mladých v Malenovicích) v projektu „EXIT Tour“. Podporujeme finančně 
a modlitebně evangelizaci v Kambodži, kde působí br. L. Patočka. Modlíme se 
za SKP Azylový dům pro muže, kde jsem v současné době ředitelem. Rozběhl 
se a probíhá další Alfa kurz, podobně jako vloni v restauraci „Na hradbách“. 
Vyhlížíme a očekáváme duchovní ovoce z tohoto kurzu. Jsem Bohu vděčný za 
každoroční malý nárůst členů. 
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Vloni v létě jsme rozšířili spolupráci s partnerským sborem o pořádání mlá-
dežnického campu IMPACT v Powder Springs, kterého se účastnili někteří mladí 
lidé z našeho Youth English Campu. Letos je v plánu pořádat akci IMPACT 
u nás, kde bychom měli s našimi hosty z USA navštívit některé střední školy 
a v odpoledních hodinách pořádat aktivity pro pozvané. V září se pak chystá 
společný víkend pro ženy.

V uplynulém období jsme se ve staršovstvu zabývali vizí našeho sboru a stra-
tegií, jak tuto vizi postupně naplňovat. Po mnohých modlitbách a rozhovorech 
jsme se shodli na sedmi bodech vize, které zde ve stručné podobě předkládám: 
duchovní probuzení, služba v moci, duchovní domov, trvalý růst, zakládání 
sborů, podpora misie, proměna společnosti. Naplnění této vize je předmětem 
našeho úsilí, modliteb a konkrétního vedení  Duchem svatým.

Plánované akce pro rok 2012.
• velikonoční výlet
• English campy
• dětský příměstský tábor Luka n/J
• Sborová dovolená –  poslední týden v srpnu – Orlické hory
• dětský tábor, aj.

Hospodářská činnost.
Za zásadní úkoly řešené HV v uplynulém roce považuji vyčištění okapů na faře 

a vyřešení zatékání vody do suterénu fary (oprava okapového svodu v zemi).
Pracuje se na dokončení místnosti, která sousedí s multifunkční místností v 1.

patře. Plánujeme vybourat příčku, která je v prostřední místností a odděluje ved-
lejší místnost s kotlem ÚT ve  sklepních prostorách. Rádi bychom letos vyřešili 
vnější vzhled farní budovy – tj.opravit fasádu, kterou pravděpodobně zateplíme. 
Veranda za modlitebnou bude zbourána včetně prvního patra. 

Josef		Thál, sbor Jihlava

Sbor Znojmo
Obecná charakteristika sboru

V současné době je členy Znojemského sboru  17 dospělých osob a 1 neplnoleté 
děvče. Pravidelně se bohoslužeb účastní z tohoto počtu 14 osob.

Manželé Novákovi  bohoslužby nenavštěvují z důvodu vysokého věku a váž-
ných zdravotních obtíží. Slovo je jim zprostředkováváno formou audio nahrávek, 
které jsou jim dle možností předávány.

Sestry Prchalovy (Marika a Iveta) se sborového života nezúčastňují z důvodu 
přesunu za zaměstnáním do Prahy. Nicméně z rozhovoru s nimi vyplývá, že se cítí 
být stále členy znojemského sboru kam se možná někdy v budoucnu i vrátí. 
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Sborového života se spolu s rodiči účastní různý počet dětí – celkem je jich 
16 různého věku. 

Bohoslužeb, skupinek popř. dalších aktivit sboru se také pravidelně účastní cca 
9  dospělých osob, které nejsou členy sboru. Někteří jsou členy jiných denominací 
a z důvodu pracovního přemístění nebo neexistence sboru v místě navštěvují náš 
sbor. Další přátelé sboru jsou bývalými členy jiných, rozpadnuvších se denomi-
nací a jsou ve fázi „hledání se“, „zkoumání nás“ a léčení se ze zranění. 

Kazatelem Pavlem Kuchynkou je sboru každou neděli slouženo slovem a pra-
videlně je jím vysluhována Večeře Páně v první neděli v měsíci.

V rámci společenství fungují dvě skupinky. Jedna pod vedením Rolanda Miku-
ličky, která se schází pravidelně každé úterý ve sborové místnosti ve Znojmě. 
Druhá pod vedením Pavla Hermana, která je rodinného typu a pravidelně se 
schází každou středu střídavě  v Lesonicích, nebo v Dobšicích v rodinách členů 
sboru. 

V rámci sboru funguje chválící skupinka, která v současnosti prochází  pře-
rodem.
Situace ve znojemském sboru  

Vnitřní život – soudržnost sboru lze charakterizovat jako velmi dobrou. Ve 
sboru je přátelská atmosféra, nebojím se říci rodinná atmosféra. Vztahy mezi 
lidmi (členy i nečleny sboru) jsou velmi dobré a mezi mnohými až na úrovni 
osobního přátelství. 

Stinnou stránkou života sboru je neexistence sborových prostor. Kazatel s rodi-
nou bydlí v pronajatém bytě od CČSH, u kterého je vyčleněna 1 místnost jako 
sborové zázemí. Tento byt je dislokován v 1 patře bytového domu bez výtahu. 
Díky vstřícnosti rodiny Kuchynkovy, která propůjčuje v době konání bohoslužeb 
svůj byt, může probíhat dětská besídka.

I z těchto důvodů jsme se v loňském roce rozhodli pronajmout prostory ve 
Znojmě, které budou dostatečné pro nedělní bohoslužby s možností oddělených 
prostor pro dětskou besídku.  Dnešní situace je však bohužel taková, že jsme 
se po třech změnách nájemních prostor opět byli nuceni uchýlit do místnosti 
u bytu kazatele. Důvody stěhovaní a navrácení se zpět na výchozí místo jsou 
dva. Nedodržení původní úmluvy o samostatném prostoru pro dětskou besídku 
nebo neúnosně vysoký nájem.

Skutečnost, že sbor není schopen pokrýt neúměrně vysoký nájem je mimo 
jiných faktorů dán stavem, kdy v současné době jsou z uvedeného počtu 18 
členů sborů:

• 1 bratr a 2 dvě sestry bez práce
• 2 sestry jsou na mateřské dovolené
• 1 bratr a 2 sestry jsou již v důchodu
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• 1 děvče studuje  
Finanční samostatnost sboru je taktéž jednou z otázek, kterou kazatel spolu 

se staršími, členy i nečleny sboru v loňském roce intenzivně řešil. Finanční 
obětavost jednotlivých členů a přátel sboru je značná. Většina členů sboru, ale 
i z někteří z přátel sboru jsou pravidelnými dárci, nicméně náklady a výdaje 
sboru jsou vyšší než je sbor schopen zvládnout. V současné době sbor dluží 
do ústředí mzdové příspěvky na plat kazatele za 3 měsíce, jakož i část úhrad 
repartic r. 2011.    

Sbor podal v letošním roce cestou kazatele žádost farnosti Jihlava a Radě 
oblasti žádost o finanční podporu na mzdovou složku kazatele.   

V současnosti sbor řeší obsazení jednotlivých služebností, které z pragma-
tických důvodů je nutné v rámci sboru zajistit. Jedná se především o službu 
vedoucího pro práci s dětmi a pracovníky do dětských besídek. Dále hledáme 
vedoucího chval, který by byl schopen sdružit a vést jednotlivé hudebně obda-
rované sestry a bratry ve chvalách. V současně době nejsou tyto služby plně 
a dostatečně obsazeny. 

Evangelizační aktivity v roce 2011 - 2012 vycházely ze situace, kdy ve sboru 
bylo přítomno část osob z rozpadnuvších se denominací. Nasazení kazatele jakož 
i bratrů a sester ve sboru bylo směřováno cestou osobní evangelizace.   
Cíle a plány sboru pro r. 2012

Prosíme našeho Pána o Boží přítomnost a Boží vhled dané situace sboru. Chce-
me být dobrými správci svěřených hřiven a tyto rozmnožit v souladu s Božím 
plánem a jeho záměry. Veškeré naše aktivity a akce budeme posuzovat z hlediska 
našich možnosti a prosit o Boží požehnání a zázrak.

1) Modlíme se za povolání služebníků do neobsazených služeb 
2) Vnímáme jako vhodné být v jiných, pro lidi ve Znojmě přístupných prosto-

rách, které však budou vyhovující pro potřeby sboru, finančně únosné a stabilní, 
aby se neopakovala situace loňského roku.    

3) Díky vazbám některých členů sboru na městské instituce případně sociální 
zařízení zkoumáme naše možnosti a místo realizovat evangelizace v rámci akcí 
pořádaných městem. O Velikonocích proběhly dva hodinové vstupy (chvály + 
slovo k významu Velikonoc) a v rámci programu na Masarykově náměstí. 

Ve Znojmě 14.4.2012
David Michalica, starší sboru Znojmo 

Farnost Litoměřice
Spolupráce s americkým sborem Cross in the Desert z Phoenixu v Arizoně, 

který před časem projevil zájem o kooperaci a vzájemnou službu, zatím probí-
há spíše na modlitební úrovni. Náš sbor navštívil pastor Mel Munchinski, aby 
zmapoval naši situaci a případné potřeby. Rovněž jsme uspořádali videopřenos 
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z modlitebního večera, kdy jsme mohli s členy amerického sboru komunikovat 
v době jejich dopolední bohoslužby.

Významnou stránkou sborového života, který má v našem sboru dlouhou 
tradici, jsou domácí skupinky, ve kterých se schází většina sboru. To přispívá 
k osobnímu duchovnímu růstu a také k růstu ve vzájemných vztazích. Náplní 
skupinek bývají rozhovory, modlitby za individuální potřeby a společné studium 
Bible. 

Jelikož prakticky třetinu našeho sboru tvoří děti, je jasné, že významné místo 
má služba dětem v nedělních besídkách. Ve sboru máme tým služebníků věnu-
jících se dětem, kteří učí své svěřence Božím cestám.

Služba v litoměřické vazební věznici, které se už několik let věnují kazatel 
Zdeněk Brož a bratr Jan Haslinger, se slibně rozvíjí a právě tam, kde jsou 
mříže, temnota a beznaděj, může díky tomu vstupovat Boží slovo se světlem 
a nadějí.

O letních prázdninách roku 2011 navštívila náš sbor již počtvrté skupina 
softbalových trenérů z USA, aby zde vedli softbalový kemp. Ten byl pořádán 
ve spolupráci s jednou z místních základních škol v jejím sportovním areálu. 
Softbalového kempu se zúčastnilo ještě více dětí než v předchozích letech a byl 
opět přijímán se zájmem ze strany dětí i rodičů.

Už delší dobu jsme měli na srdci návaznou službu, aby softbal mohl pokračo-
vat i během školního roku a nebyl jen jednorázovou prázdninovou týdenní akcí. 
Vidíme jako důležité dále pracovat s dětmi a mládežníky, kteří byli softbalovým 
kempem osloveni. V roce 2011 se podařilo díky několika sportovcům z našeho 
sboru tuto službu nastartovat, takže ti z řad softbalistů, kteří mají zájem, se 
mohou scházet o některých víkendech i během roku. Hledáme možnosti, jak 
tuto službu rozvíjet a obohacovat.

V roce 2011 jsme konečně shromáždili dostatek finančních prostředků a díky 
půjčce z Fondu údržby budov a také dotaci jsme uskutečnili dlouho plánovanou 
opravu balkónu a východní fasády sborového domu. Technický stav této části 
byl již nevyhovující a opadávající zdivo bylo hrozbou pro návštěvníky SKP 
Klubíčko, neboť právě na východní straně domu je umístěn vchod do Klubíčka. 
Oprava proběhla dobře a opravená východní fasáda nás láká k pokračování oprav 
na dalších třech stěnách sborového domu, což souvisí s vytrvalým hledáním 
potřebných finančních zdrojů.

Martin Lang

Farnost Mikulov
Farnost Mikulov se skládá ze sborů Valtice, Mikulov a Drnholec-Nový Přerov. 

Protože se však v uplynulém roce v Novém Přerově nekonaly bohoslužby z důvo-
dů nevyhovujících prostor a pro malý počet členů místního sboru, navrhujeme 
Oblastní konferenci (2012) změnu statutu ze sboru na kazatelskou (misijní) 
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stanici Nový Přerov. Členům tohoto sboru je zajištěna doprava na bohoslužby 
do Mikulova. 

Farnost Mikulov má momentálně celkem 77 vyznávajících členů. Bohoslužby 
se konají ve Valticích (8:30) a v Mikulově (10:15). 

Pravidelně ve farnosti probíhají modlitební, biblické hodiny, domácí skupinky 
a nedělní besídky. Konala se setkání žen i setkání služebníků (především besíd-
káři a chváliči). Ne zcela pravidelně se schází mládež v počtu 5-8 členů. Ve 
Valticích funguje již desátým rokem Miniklub pro maminky s dětmi, který je pro 
nás důležitým misijním působením mezi veřejností. Stále také pokračují služby 
v domově důchodců i nemocnici ve Valticích. Pod vedením Pavlíny Kostkové 
funguje v Mikulově dětská chválící skupina ASAF.

Na podzim začaly za účasti sedmi manželských párů (z toho 4 páry zatím 
nevěřící – navštěvujících Miniklub) pod vedením manželů Kostkových alfa 
kurzy „Manželské večery“.

V uplynulém roce jsme v Mikulově pořádali spolu s partnerským sborem 
Mount Olivet příměstský English camp, zároveň jsme také organizovali sboro-
vou dovolenou na Poušti. Vztah s partnerským distriktem v Illinois v USA se 
momentálně odvíjí v rovině modlitební podpory, finanční pomoci z americké 
strany a osobních kontaktů jednotlivců. 

Důležitým mezníkem pro službu v Mikulově bylo v roce 2010 otevření sbo-
rového domu „Továrny“, která se během roku dostala do poměrně širokého 
povědomí mikulovské veřejnosti. Došlo k navýšení počtu účastníků bohoslužby, 
Továrna se stala zázemím pro konání akcí jako byly např. gospelové koncerty, 
English camp, konference mládeže ECM, přednáška o Izraeli, vystoupení sólo-
vého trumpetisty Scotta Brookinse a v neposlední řadě pravidelných společných 
bohoslužeb farnosti.

Znovu jsme se také v Mikulově připojili k akci „Celonárodní čtení Bible“ 
spojené s prodejem a rozdáváním křesťanské literatury.

Sbor má webové stránky, na které je pravidelně umísťováno nedělní kázání, fot-
ky z akcí a aktuální informace.  Jedenkrát za měsíc vychází sborový časopis. 

Na faře ve Valticích proběhla rekonstrukce – vzniklo nové WC pro dámy 
a bylo zrekonstruováno stávajícího WC, které bude nyní sloužit pro pánskou 
část osazenstva valtického sboru.

Přemysl Suchomel

Farnost Plzeň 1-Lochotín
Farnost Lochotín obsahuje sbor Lochotín a kazatelskou stanici Horšovský 

týn. Na Lochotíně se nás schází v neděli 80-90 včetně dětí. Sbor pokračuje ve 
své práci obdobně jako v předchozím roce. Ve sboru funguje mimo nedělního 
shromáždění biblická ve středu dopoledne s večeří Páně, besídka ve třech třídách, 
dětský klub na sídlišti, mateřské centrum a hlídání dětí, dorost, mládež, čtyři 
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skupinky, kafe 55+-, posezení u čaje, skupinka pro hledající nevěřící maminky, 
společné čtení Bible, křestní přípravka, kursy Alfa na jaře i na podzim, modli-
tební síť Rybáři, adopce na dálku, neformální setkání na Svidné, noc kostelů, 
veřejné čtení Bible na velikonoce a různé vánoční akce. 

Po loňské finanční krizi a „utažení opasků“ jsme se nějak zmátořili a finanční 
výsledek vyšel plusový. Vidíme ve sboru finanční obětavost. Začali jsme i při-
spívat do Fondu údržby budov. Proběhly křty – 3 lidé z Lochotína a 3 z Hor-
šovského týna. Práce ve farních výborech a ve staršovstvu se stabilizovala. Ve 
staršovstvu tak ubyl počet jednání, která by trvala do pozdních večerních hodin. 
Kromě řešení provozních a technických problémů jsme se věnovali i v loňském 
roce společným modlitbám, meditacím nad prorockými slovy, která zazněla 
na sborových shromážděních a diskusím o směrování farnosti. Z výborů u nás 
fungují: finanční, hospodářský, pro spolupráci s kazatelem, nominační, sociální, 
pro mateřské centrum a výbor pro PR a evangelizaci.

V Horšovském týně se začala od ledna 2011 pravidelně jednou měsíčně konat 
nedělní bohoslužba. Po šesti měsících bylo jasně vidět, že to má smysl. Přichá-
zeli noví i „staronoví“ návštěvníci a počet lidí na shromáždění byl 15-20. Od 
září se konala shromáždění dvakrát do měsíce a tak je to i nadále. Vidíme zde 
živou část Kristova těla, která nabírá na síle. Po letech skomírání nyní proběh-
lo několik křtů a 4 lidé byli přijati do sboru. Výrazně se na tom podílí služba 
bratra Jiřího Kantora, který je zde na poloviční úvazek třetím rokem. Vytrvalé 
dlouholeté modlitby manželů Taubenhanselových se začínají naplňovat. Ve sboru 
funguje informační služba internetových stránek a biblické hodiny střídané se 
skupinkou. Nepodařilo se naopak pozvat lidi z venku na pravidelné čtení Bible 
pro veřejnost a také práce s mladými lidmi začíná pouze skromně.

S finanční krizí a očekávaným oddělení církve od státu jsme se na popud 
některých lidí ze sboru (mj. br. faráře) začali na Lochotíně zabývat myšlenou 
oddělení služeb mateřského centra Slovíčko, hlídání dětí Klubíček a Dětského 
klubu na sídlišti ze sboru do samostatné organizace. Po roce práce skupiny lidí 
už jsme skoro začali zakládat samostatný subjekt. Ozvaly se ale hlasy proti 
oddělení od sboru a církve a také je určitá nejistota financování občanských 
sdružení pro další roky. S oddělením tedy zatím vyčkáme a budeme více hledat 
Pána Boha a Jeho vůli a komunikovat ve sboru.

Skupina pro nový sbor na jihu Plzně ztratila v průběhu roku sílu a v květnu 
byla její činnost oficiálně skončena. Jako farnost se zakládání dalšího sboru 
v nejbližším čase asi věnovat nebudeme. Máme však stále na srdci ztracené lidi 
ve svém okolí a chceme jim sloužit. 

Mládež ve sboru během roku prožívala určitou krizi. Vypadli někteří vedoucí 
a samotní mládežníci nechtěli být moc aktivní. Po modlitbách a burcování na 
všech úrovních se situace změnila. Jsme za to Pánu vděční. Přichází teď více 
mládežníků a při nepřítomnosti vedoucího si mládež vedou sami. Mládež se také 
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podílí na znovuobnovení Křižovatky – pravidelného setkávání mládeže, kde je 
křesťanský program a jasné evangelizační poslání.

Mateřské centrum a Klubíček se postupně rozšiřují a je o ně silný zájem. Pro 
hlídání dětí máme již placenou pomocnici a některé děti jsou hlídané i přes oběd. 
V mateřském centru bývá plno a maminky uvítaly rozšíření centra do dalšího 
pokoje. Centrum má i svoje internetové stránky.

Jiří Martan

Farnost Plzeň 3 Maranatha
Život sboru: 
Ve farnosti Plzeň 3 (sbor Maranatha ) probíhal sborový život v rámci pravi-

delných bohoslužeb, dětských besídek a shromáždění, biblických hodin, mod-
litebních setkávání, domácích skupinek a skupinky mládeže.

Dále také fungují při farnosti tři střediska křesťanské pomoci:
SKP Plzeň, POINT 14 a SKP Duha
Více podrobností o činnosti a programech těchto SKP je možno získat na 

jejich internetových stránkách a to: www.tycko.cz/skp-plzen , www.point14.
cz, www.mcduha.cz

V roce 2011 se mimo běžné bohoslužby a setkání v naší farnosti udály ještě 
další aktivity:

koncert Gospel (až) na dřeň
beseda s Allanem Buchankem (USA)¨
Tichá hodinka (FILIA)
modlitební noc pro mládež (přespávačka v kostele)
noční dobrodružství v Chile (přespávačka v kostele besídka)
Centrální konference superintendentů
bohoslužba na Velký pátek
Veřejné čtení Bible U Branky (spoluorganizátoři)
UNIT 2011 
Noc kostelů
Večer chval
VBS (Vacation Bible School)
konference mládeže BJB (nedělní společná boho služba)
Sobota v pohybu (florbal)
Rodinná bohoslužba
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Vánoční slavnost
Spolupráce s Duhou a Paprskem (maškarní bál, diskotéka pro nejmenší, 
grill party, lampionový průvod)
Spolupráce s SKP (módní přehlídka Všechno má svou krásu, ale ne každý 
ji vidí)
Partnerská návštěva VIM Texas

Práce staršovstva:
Během roku se staršovstvo scházelo pravidelně k modlitbám a řešení organi-

začních věcí farnosti.
Dlouhodobě se modlíme za obnovení vize pro náš sbor a za její implementaci 

do sborového života.
Během roku také proběhlo několikrát setkání starších na faře ve Štěnovicích 

s cílem dále rozvíjet  podobu vize, modlit se, chválit Pána.
Do tohoto úsilí se zapojili i skupinkáři a vedoucí služeb.  

Výhled na další období:
Očekáváme, že během r. 2012 se podaří rozvinout do konkrétní podoby vizi 

sboru. 
Jednou z věcí, kterou vidíme jako důležitou, je dále rozvíjet dobré vztahy 

nejen mezi sebou, ale i  v našem okolí. Dalším naším cílem je, aby naše boho-
služby byly místem, kam lidé rádi chodí a kam se nebudou ostýchat přivést 
i své přátele.

Z plánovaných akcí chceme zopakovat většinu aktvit z minulého roku (viz. 
výše přehled aktivit).

Jsme vděčni Pánu za vše, co se za dané období podařilo uskutečnit a chceme 
slyšet jeho volání a nechat se povolat pro to, co pro nás připravil.

Petr Konopík

Farnost Praha 2
Uplynulé období v naší farnosti bylo ovlivněné velkým vytížením našeho faráře 

(Praha 2, Sedlčany a farnost H. Počernice), a tím i každotýdenním střídáním 
kazatelů v pražské modlitebně. Přesto to hodnotím jako období stabilizace ve 
sborové práci. Sbor a farář si na sebe „zvykli“, nastartované aktivity se ustálily, 
někteří další spolupracovníci se podíleli na práci výborů. Na staršovstvu jsme 
se učili s výbory spolupracovat.

Jsme vděční za práci Daniele Hottmara a jeho spolupracovníků přímo v Sedl-
čanech. Poměrně velká vzdálenost od ječenského sboru je překážkou bližší spolu-
práce. Věříme, že Pán Bůh s dobrými věcmi v Sedlčanech rozhodně nekončí.

Plánované změny služebního přidělení na náš sbor očekáváme s určitým napě-
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tím. Oznámení této změny přineslo novou diskuzi o potřebě Výboru pro spolu-
práci a úkolech staršovstva. Rozhodně se nebudeme s Hradskými loučit lehce.

Až na posledním staršovstvu se nám dostal do rukou dokument s názvem 
Strategie ECM, který má být předmětem jednání OK. Staršovstvo se shodlo, 
že vzhledem ke krátkému termínu nám chybí čas na diskuzi o tomto zásadním 
dokumentu. Chybí nám rozpracovaná „misijní strategie“ a zdá se nám neúměrné 
finanční zatížení sborů – s odkazem na sedlčanskou misijní stanici a také nedávné 
zkušenosti se služebním přidělením v našem sboru. Nelze jej proto doporučit 
k odsouhlasení bez další diskuze.

Věříme, že přes změny, které nás čekají, přinese i další rok hodně dobrého v již 
započaté práci v Praze i v Sedlčanech. Záznamy o tom, co se dělo, děje a bude 
dít, hledejte na nově zrekonstruovaných webových stránkách farnosti.

D.Červeňák

Farnost Praha 9-Horní Počernice
Nestaví-li Hospodin domu, marně se lopotí, kteří jej stavějí. Neostříhá-li Hos-

podin města, nadarmo bdí, kdo jej hlídá. Ž 126,1.
V tomto duchu se odvíjel minulý rok, plný bouře, vlnobití, ale i ztišení. A oče-

kávání, co bude dál. Úvodní verš Žalmu nám dává odpověď na naši otázku. 
Sborové shromáždění už rok navštěvují kluci z Vršíčku, kteří pracují vedle 

v budově zámku SKP na rekonstrukci vnitřních prostor, tak se nás schází přib-
ližně 25. Je to příjemná posila sboru, zapojují se i na skupince mládeže, která 
probíhá každý čtvrtek. Tu vede nový pomocník kazatele Martin Švehla, který 
se v létě nastěhoval s rodinou. Pokračujeme i ve skvělých biblických hodinách, 
které vede i přes své vytížení br. P. Hradský. V koutku duše jsme očekávali 
větší účast sboru, ale i účast 8 členů nás může pohladit na duši. Přerušili jsme 
do příchodu nového faráře kurzy Alfa a další aktivity. Snahu směřujeme spíše 
dovnitř sboru, posílit stabilitu a důvěru mezi sebou navzájem. Přebudovali jsme 
i prostory nedělky, myslím, že se nám to zdařilo, ale je to jeden krůček z mála. 
Navštívili nás i dvě skupiny VIM, které se mohly trochu seznámit se sborem, 
Horními Počernicemi a SKP. V této oblasti máme mezery a přáním je, aby se do 
spolupráce zapojilo více členů. Uvědomuji si, že Boží milost je větší než naše 
selhávání, tak si přeji, abychom dokázali i takto k sobě i druhým přistupovat.

Jiří Černý

Farnost Praha 10-Strašnice

Sbor Praha 10-Strašnice
Co se u nás ve sboru děje?

Ze sboru odešlo větší množství dlouhodobých členů, kteří stáli v důležitých 
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službách a tím došlo i k určitému oslabení základny sboru, ale  členové, kteří 
zůstali, tyto služby převzali. 

Sbor se nadále snaží zajistit veškeré fungování a spolu s farářem hledá nejen 
v modlitbách koncepci a vizi. 

Fungují domácí skupinky.
Dáváme do pořádku ekonomické věci sboru, s nimiž jsme se v minulosti 

trápili.
Dlouhodobě dobře funguje nedělní škola. 
Služba chval trpí nedostatkem služebníků.
Služby pastorace  zajišťuje především farář dle aktuální potřeby.
Farář Petr Špirko přišel radostně a my věříme, že ho Bůh do této služby 

ve Vilové povolal. S jeho příchodem přišly změny, a to malé i větší.
Díky Petrovi  se rozvinula služba starším dětem – to je velmi pozitivní (Poušť, 

divadlo, karneval). 
Povedla se Půlnoční ve spolupráci s lidmi z venku (např. zpěvačka), co do 

evangelizačního dosahu to byla velmi zdařilá akce (30-35 nevěřících hostů),  
Mohli jsme si promyslet co je naší identitou

Jsme sbor s určitou základnou a pak jsou tu „nováčci“ .
Je nás 32 plnohodnotných členů a dost velké procento lidí, kteří se účastní 

sborových aktivit, ale nejsou členové sboru. Stále ještě převládají rodiny s dětmi, 
i když mnohem méně, než v minulosti.

Silná tradice založená Vilémem Schneebergerem
Evangelický sbor s charismatickými prvky 
Sbor je spíše konzervativní 
Ochota k sociální práci a práci v církvi 
Přátelské vztahy 

Naše stanovené cíle v oblasti zvěstování evangelia jsou
• Zvěstovat evangelium 
• Připravit letní English Camp jako pre-evangelizaci
• Podporovat misijně orientované subjekty naší církve (Brána, Maják)
• Pro Bránu vytvořit života schopný projekt s vyváženým přístupem k eko-

nomickým hlediskům
• Zvěstovat nejenom slovem, ale i činem (polévky pro bezdomovce, podpora 

středisku Ratolest)
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• Otevřít kostel co nejvíce veřejnosti (karneval pro děti, půlnoční boho-
služby, výstavy)

• Podpořit vyslání Bohuslava Straky pro misii v Indonésii
• Podpořit ekumenické vztahy s okolními církvemi
• Modlit se za šíření evangelia po všem světě
• Rozvíjet vztahy s našim partnerským sborem z USA

Kazatelská stanice Jablonné v Podještědí
Chtěl bych především poděkovat Bohu za Jeho lásku a požehnání i všem čle-

nům a přátelům sboru za jejich lásku i pomoc fyzickou, finanční i modlitební. 
Dík patří i našim sestrám a bratřím ze sboru Settle Memorial v Owensboro v 
USA.

Základem našeho duchovního života jsou bohoslužby konané v neděli od 15 
hodin v průměrném počtu 18 lidí. Většinou je konaná i dětská besídka, kterou 
občas navštěvují i nevěřící kamarádi našich dětí. 

Modlitební shromáždění se konalo v rámci biblické hodiny každou středu od 
18 hodin v průměrném počtu 6 lidí. Na biblické hodině jsme dokončili Janovo 
evangelium a započali jsme výklad knihy Skutků.

Každou středu, kromě prázdnin a mimořádných situací, se schází ve sborovém 
domě Dětský klub s dětmi z Dětského domova. Účastní se 4 - 6 dětí.

Co jiného jsme prožili? V lednu jsme měli společný Alianční týden modliteb 
se sourozenci z BJB Brniště a Cvikov. V březnu uspořádala Kateřina Batelková 
tvořivé odpoledne s výrobou jarních věnců, na které přijalo pozvání i několik 
nevěřících přátel. Koncem března se konala přednáška sourozenců Kostkových 
o Izraeli. Před Velikonocemi jsme roznesli letáky BTM. V květnu nás navštívilo 
8 sourozenců z našeho partnerského sboru z USA a od května do října jsme měli 
jednou měsíčně nedělní shromáždění na nárněstí.

V roce 2011 jsme také pokračovali s pracemi na sborové budově.
Finančně jsme podpořili BTM, Krmte hladové a celocírkevní sbírky.
Jaké bylo v uplynulém roce členství?
Členství našeho sboru je k 1 . 1 .2012 následující:
• Vyznávající 11
• Přípravní 8
• Přátelé 10
V tomto roce bychom chtěli pokračovat ve shromážděních na náměstí a pře-

mýšlíme i o jiných místech, kde bychom mohli kázat evangelium. Také myslíme 
na to, jak kázat evangelium našim Romským spoluobčanům.
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Plánujeme pokračovat i ve tvořivých akcích, zaměřených především na otevření 
sborového domu pro nevěřící. V srpnu plánujeme uspořádat první English camp 
za pomoci sourozenců Rodových z Jihlavy.

Modlíme se za služebníky, kteří jsou  na Boží  vinici neustále potřeba. 
Ale hlavně toužíme po tom,  aby byl Ježíš oslaven v našich  životech.

Pro OK 2012 zkompiloval Martin Pěkný

Farnost Protivín
I. O činnosti ve sborech Protivín, Týn nad Vltavou, Bechyně

V naší farnosti probíhaly i v uplynulém roce pravidelné aktivity. Bohoslužby 
konáme ve všech třech sborech. Skupinky se scházely v Bechyni, Dřítni (těší-
me se z nově uvěřivších), Týně a Písku. Biblické hodiny v Protivíně. Schůzky 
dorostu nejprve v Protivíně a od září v Týně (se dvěma z nich začala křestní 
přípravka). Od dubna 2012 začínají pravidelné biblické hodiny také v Týně nad 
Vltavou. Sportovní aktivity ve školní hale v Protivíně se konaly každou druhou 
sobotu, letos jsme zkusili podobnou akci také v Dřítni s vloženým duchovním 
programem. Akce se setkala se zájmem od místní mládeže (dorostu) a chceme 
v tom pokračovat. V létě proběhl opět baseballový příměstský tábor. V Týně 
večery chval. Pokračují i služby kazatele v Domově pro seniory v Písku. Také 
ekumenické aktivity – ATM, SDM. Směrem k veřejnosti to byla účast kazatele 
na rozsvěcení vánočního stromu i Čtení Bible o Velikonocích v Protivíně a pro-
gram Živé biblické obrazy v parku v Bechyni.

Podporujeme již několik let 3 děti v Nepálu příspěvkem na jejich školní vzdě-
lání.

Prostřednictvím SKP MC Pastelka se snažíme zasáhnout necírkevní veřej-
nost. Řada maminek ráda využívá těchto služeb. Jsme vděčni za podporu města 
i některých místních organizací. V Protivínských listech jsou o nás pravidelné 
informace.

Ve farnosti spravujeme tři nemovitosti. Loni jsme nejvíc prací vykonali v Týně, 
kde jsme vybudovali nové sociální zařízení pro potřeby sboru a také obehnali 
církevní pozemek novým plotem (93,5 m). Děkujeme správě budov za uhrazení 
velké části stavebních prací a materiálu na plot. Na pracích se kromě čtyřčlenného 
VIM týmu z USA podílela i řada členů sboru (přes 20 lidí včetně kazatele). VIM 
tým odpracoval téměř 250 hodin, ostatní včetně všech příprav i dokončování 
téměř 1 000 brigádnických hodin. 
II. Vyjádření ke strategii ECM 2013 – 2030

Staršovstvo se seznámilo s rozeslaným materiálem (verze 2.4) a zaujalo násle-
dující stanoviska:

a) Chápeme to jako výchozí materiál. Základní myšlenka je dostačující.
b) Klade však na sbory neúměrné břemeno v dlouhodobém výhledu.
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c) Mnoho bodů je nekonkrétních a na základě toho si nejsme schopni vytvořit 
ucelený náhled.

d) V materiálu jsme nenalezli podporu pro růst sborů a církve.
e) Z toho důvodu považujeme za škodu přicházet jen z finančních důvodů 

o spolupracovníky, ne-li dokonce o členy.
f) Navrhujeme, aby finanční prostředky z finanční kompenzace byly částečně 

použity i na platy duchovních.
III. Zůstatek personálního fondu

Podporujeme variantu návrhu, aby byly peníze vráceny sborům s navýšením 
o finanční zhodnocení a sbory rozhodnou samy o jejich využití. Termín do 
konce června 2012.

Petr Hečko, laický člen

Farnost Slaný
Sbor Slaný
Sbor Kladno

Když se podívám zpět na sborový život v r. 2011, označil bych ho jako rok 
postupného nabírání sil a vnitřního růstu. Ve sboru je cítit dobré klima, přátelské 
vztahy, lidé si vzájemně pomáhají. Lidé začínají sloužit svými dary, aktivněji se 
zapojovat do chodu sboru a pomáhat tam, kde je třeba. Velkou radostí pro nás 
byl jarní křest. Zdařilou akcí byla adventní evangelizace a Baseball camp. Ve 
sboru funguje domácí skupinka, ženská skupinka a mužská skupinka. Nepra-
videlně pořádáme „Hody lásky“, kde sbor má možnost prožít obecenství jako 
jedno tělo Kristovo.  

Misie
U malého sboru s nízkým rozpočtem je těžiště misijní práce v osobních kon-

taktech. Je to sice pomalá, ale nejlepší cesta k přivedení lidí ke Kristu. Žijeme 
ve světě, kdy přátelství má velkou hodnotu, otevírá cestu k pastoraci a pastorace 
ke svědectví o Kristu. 

Další důležitou součástí misie je vytvoření prostředí pro navazování nových 
kontaktů. Za tím účelem jsme vyvíjeli tyto aktivity: Mládež, adventní evangeli-
zační program, velikonoční pouliční kázání, Baseball camp, baseball „tréninky“, 
výlety a táboráky a osobní setkávání s našimi hledajícími přáteli. 

Baseball camp jsme zorganizovali za podpory amerického týmu Boba Cantlera. 
Jsme za tuto podporu velmi vděční. Baseball camp byl co do počtu hledajících 
účastníků malý, ale dle jejich ohlasů a celkové atmosféry možno říci, že se 
akce povedla. 
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Plány na rok 2012
Na rok 2012 jsme na sborové úrovni plánovali pokračovat ve stávajících sbo-

rových aktivitách, častěji uspořádat hody lásky a zorganizovat Modlitby 24/7. 
V misijní oblasti jsme plánovali Baseball camp za podpory amerického týmu, 

velikonoční evangelizaci, výlety, táboráky a adventní evangelizaci. Chtěli jsme 
také využít nabízené pomoci pracovníka z Ameriky. Naše představa byla výuka 
angličtiny. 

V oblasti přechodu na finanční samostatnost jsme začali s plánováním podni-
katelské aktivity, která by měla sociální, ekologický i misijní charakter a navíc 
by časem vydělávala peníze na pokrytí hodnostního a platu pomocníka kazatele. 
Dle našich úvah a náhledu našeho právního poradce to byl projekt, který měl 
naději na úspěch.

Nečekaná událost
Všechny tyto plány byly silně nabourány oznámením superintendenta o plá-

novaném propuštění pomocníka kazatele do několika měsíců. Oznámení navíc 
padlo až po Farní konferenci, kde byly plány předloženy a schváleny. Sbor je 
touto událostí otřesen a hledá způsoby, jak alespoň některé věci udržet v chodu 
bez pomocníka kazatele. 

Tomáš Trávníček

Farnost Tachov
Když se s námi před rokem loučil Richard z USA (učitel angličtiny), pokýval 

hlavou a tiše prohlásil: „Bůh je zde“ – bral jsem to jako veliké vyznamenání.
Tachovský sbor žije svým týdenním rytmem. V neděli bohoslužba, schází se 

nás cca 45 a máme problémy vejít se do modlitebny (zatím  neúspěšně hledá-
me jak to řešit). Prostory sboru jsou jinak pěkné (s pomocí VIM teamu jsme je 
v září mohli i zkrášlit), ale nedělní bohoslužba už by asi měla být jinde (prosíme 
o modlitby). 1x za 2 měsíce probíhá rodinná bohoslužba se společným obědem. 
Děti mají 2 besídky, pro starší a pro malé.

Přes týden téměř denně akce zaměřené jak dovnitř (staršovstvo, biblická, mod-
litební, dámská skupinka), tak ven (mateřské kluby, angličtiny). Někde mezi se 
pohybuje Royal Rangers (3 oddíly), mládež ( cca 10 členů), florbal a filmový 
klub.

Máme radost, že již druhým rokem pokračuje služba Royal Rangers, vnímáme 
zde velké požehnání (živá páteční setkání, nadšení vedoucí, dostavěný srub jako 
základna v lese, obzvlášť požehnaný letní tábor, pravidelné x-denní výpravy 
do přírody).

Rozrostla se také služba Mateřského centra. Ve středu docházelo již tolik 
maminek z města, že už se nevešly. Po modlitbách a hledání bylo rozhodnuto 
otevřít další setkání v pondělí, které probíhá více v režii mamin samotných.
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Již třetím rokem pokračují hodiny angličtiny s rodilým mluvčím. Pán nám 
věrně posílá ochotné US-dobrovolníky, kursy jsou také hojně navštěvované 
lidmi z města. 

Jsme Pánu vděčni za mládež, že jich neubývá, naopak mírně přibývá a zdá se, 
že i v Pánu rostou. To vše hned po Bohu především zásluhou našeho kazatele 
Milana Mrázka, který se v této službě moc nešetří. V rámci mládeže funguje 
mládežnická kapela BOLOChrist. Od září se pokoušíme rozjet hudební misijní 
projekt Fusion.

Zbytek už jen ve zkratce: Na jaře přijalo křest 6 lidí. Během městských slav-
ností ve sboru čajovna a v neděli tzv. „Bohoslužba pro neznabohy“. Mládežnic-
ká bohoslužba „Bůh na lavici obžalovaných“. Několik společných bohoslužeb 
s křesťany z nedaleké americké základny v Německu, spojených s následným 
programem v Dětském domově. Tachovský pohár. Letní biblická škola v příro-
dě – Opárno. Cesta do Podněstří – podpora Sergeje, křesťana, který se obrátil 
v plzeňské věznici. Koordinace služby misionáře Allena Buchanka v ČR. Roz-
hlasové pořady P. Vaďury. Velikonoční a vánoční program…

Jsme Pánu vděčni za to vše a především za Jemu oddané lidi, kteří za tím 
vším stojí. Je jich moc. Pán jim všem odplať a žehnej!

Jiří Mlejnecký

Farnost Třeboň
Sbor Třeboň

V uplynulém roce pokračoval rozvoj služeb uvnitř sboru. Přicházeli noví 
lidé skrze osobní evangelizaci. V průběhu roku staršovstvo doplnilo členství 
ve výborech a staršovstvo za odešlého pomocníka kazatele Martina Švehlu, 
který se přesunul do farnosti Počernice. V uplynulém roce probíhaly pravidel-
né bohoslužby s dětskou besídkou, biblické hodiny a skupinky seniorů, bratří 
a sester. Na tyto „aktivity“ chodí jak členové sboru, tak i nově příchozí. Proběh-
lo i několik mimořádných akcí, na kterých se lidé ze sboru podíleli. V dubnu 
to byl sborový velikonoční výlet a v červnu to byl dětský den a pak sborová 
dovolená na Poušti.

Opět jsme také využili služeb ACETu a zorganizovali přednášky na školách. 
Dále pokračuje úzká spolupráce s Domovem pro seniory v Třeboni, a s Domovem 
pro postižené Libnič u Č. Budějovic. Prioritou je také utvrzení členů v Kristu 
a péče o nově příchozí. Velmi nás těší příchod dvou mladých rodin do sboru.

Kazatelská stanice ČB
Služba v Českých Budějovicích se dále udržuje. Bratr Richard Novák se pra-

videlně účastní domácích skupinek a také se podílí na bohoslužbách. Služba 
vyžaduje pastorační nasazení v individuálních rozhovorech s jednotlivými členy. 
Část sborečku se někdy účastní VP v Třeboni a také farnost finančně podpo-
ruje. 
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Bohoslužeb se v neděli účastní 5 – 8 členů. Nevýhodou stále zůstává místo 
k bohoslužbám.

MS Vimperk
Misijní pracovník Zdeněk Neužil podá samostatnou zprávu OK.
Aktuální události přelomu roku 2011 – 2012
Většinu členů farnosti, staršovstva i nově příchozích zasáhla zpráva o pře-

místění faráře Richarda Nováka a jeho rodiny do sboru v Počernicích. Členové 
farnosti nelibě nesou strohou komunikaci a direktivní přístup v této otázce, ze 
strany vedení církve. Současně si uvědomujeme slib, který duchovní církve 
dávají v otázce přemisťování kazatelů. Rovněž negativně vnímáme nedostatek 
kvalitních kazatelů v církvi a vidíme (i na příkladu Mikulova) necitlivé přemisťo-
vání kazatelů jako určitý kritický bod církve, kdy někteří kazatelé i v minulých 
letech odešli a jíní budou odcházet. Kéž by tato rozhodnutí byla v Bohu na 
obou stranách. Jak na straně ústředí církve, tak v jednotlivých farnostech. Drtivá 
většina třeboňského staršovstva se domnívá, že by se systém přemisťování měl 
zásadně změnit.

Pro OK delegát farnosti Marcel Hule

Misijní stanice Vimperk
Vize Misijní stanice Vimperk „Práce s mladými lidmi na Vimpersku, jejich 

zasažení evangeliem“ stále zůstává. Chceme se zaměřit i na některé rodiče jed-
notlivých dětí.   
Pronájem

Jsme rádi, že nadále můžeme být v nájmu v hotelu Anna. Původně byl hotel 
Anna křesťanskou školou. Místem i cenou je toto místo pro nás velmi výhodné. 
Cena je stejná jako  v roce 2011 (400,-Kč), jen v případě, že máme ještě mlá-
dežnické shromáždění je celková cena neděle 500 Kč.   
Návštěvnost shromáždění

Průměrná návštěvnost na shromážděních (kromě velkých počtů-34,51,39,60) 
je 12-14 lidí  včetně dětí.
Hudební skupina

V roce 2011 vznikla mládežnická hudební skupina čítající 6 členů.
Baseball

Pravidelně máme baseball, v létě na hřišti v Bohumilicích a v zimě v tělocvičně 
ve Vimperku. Návštěvnost je 13–15 dětí. V červnu jsem pořádali 1. ročník base-
ballového turnaje. Minulý rok jsme začali kombinovat mládežnické shromáždění 
a baseball. V létě byl pořádán baseballový kemp, kterého se zúčastnilo 47 osob 
včetně Američanů. S Američany komunikujeme přes mail, facebook a skype.  
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Pravidelně máme víkend na Veselce, kde mluvíme o Kristu. Minulý rok 
následně po Veselce přijali Ježíše za svého Pána dva mládežníci. Pro mě i pro 
mládežníky je Veselka požehnáním.  
Acet  

V okolí Vimperka bylo konáno několik přednášek na téma: Šikana; kouření; 
Sex, drogy; AIDS. Tyto přednášky jsou dobrým krokem, jak se i tímto způsobem 
přiblížit dětem. Přednáška se konala i v Třeboni. 
Partnerský sbor

S partnerským sborem v Interlakenu (Švýcarsko) probíhala mailová korespon-
dence. Partnerský sbor v USA zatím není. 
Nástěnka a Vimperské noviny

Letošní rok mám velkou radost z mládeže, kteří mi sami nabídli, že budou 
spravovat nástěnku, což začalo nedávno. Ta slouží k informacím o akcích církve 
– je prostředkem k oslovení lidí evangeliem. Ve Vimperských novinách máme 
inzerát o pravidelných shromážděních v hotelu Anna.
Bobovice

V lednu 2011 byl pořádán druhý ročník Bobovice. Jedná se o závody na 
bobech v připravené trati, které se účastní jak věřící, tak nevěřící. Tento rok se 
Bobovice zúčastnilo na 40 osob. 
Návštěvy u romské populace

Během roku se vrátil z vězení a po několika měsících odstěhoval Milan Giňo. 
Romské děti chodí na naše shromáždění. Stále máme dobré kontakty s Romy. 
V loňském roce přišlo do Vimperka hodně Romů, které ještě neznáme. 
Plány pro rok 2012

Konkrétní
Únor – „Bobovice“ – závody na bobech 
Březen  – Setkání mládeže na Veselce, ACET
Duben – Veřejné čtení Bible, Modlitební konference společně s KS, 
založení skupinky na místním gymnáziu, ACET Třeboň 
Květen, červen - Turnaj v kuličkách (4. ročník) – Svatá Maří
Červen – turnaj v baseballu – „Setkání baseballu na Šumavě“ 2. ročník + 
koncert BOLOCHRIST, Den křesťanů ve Vimperku (ECM, KS, katolíci) 
– hudební skupiny                  
Červenec, srpen –  Baseball kemp

Všeobecné
NEDĚLNÍ BOHOSLUŽBY – očekávání na DS, touha po ranních nedělních 

•
•
•

•
•

•

•
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modlitbách. Chceme být živá stanice, kde návštěvníci budou požehnáni, 
kde bude Bůh přebývat.  
Pravidelné setkávání nad Božím slovem u Romské populace  
Skupinka – Skupinka s J. Červeňákem. Vyučování Rainharda Bohnke-
ho. 
Pravidelné modlitební setkávání + Bohoslužby
Nedělní škola: dávat dětem dobré základy do života, naučit je slyšet 
DS. 
Pravidelné mládežnické shromáždění včetně Exit 316, kázání, her, roz-
jímání
Pravidelné setkávání baseballového družstva, přednášky ACET ČR
3 x ročně – víkendové setkání na Veselce
Služba lidem, kteří naši pomoc potřebují, návštěvy a povzbuzení, pas-
torace. 
Stálá korespondence s partnerským sborem ze Švýcarska, korespondence 
s přáteli z USA

Zdeněk Neužil

•
•

•
•

•

•
•
•

•
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